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Neplačnikom turistične takse bo odklenkalo
Podjetja, podjetniki, organizacije, sobodajalci in 

kmetje, ki sprejemajo turiste na prenočevanje, mo-
rajo pobirati turistično takso v imenu in za račun 
občine hkrati s plačilom storitev za prenočevanje 
ali najpozneje zadnji dan prenočevanja. Turistično 
takso morajo pobrati in odvesti tudi v primeru, če 
turistu ne zaračunajo plačila storitev za prenoče-
vanje. Če je turist v celoti ali delno oproščen plači-
la takse, morajo ponudniki nočitev v evidenco vpi-
sati razlog oprostitve.

Pobrano turistično takso morajo lastniki nasta-
nitvenih obratov nakazati na poseben račun obči-
ne do 25. dne v mesecu za pretekli mesec. Lastni-
ki nastanitvenih obratov so do istega dne dolžni 
občini in davčnemu organu predložiti tudi meseč-
no poročilo, iz katerega morata biti razvidna števi-
lo nočitev in znesek pobrane takse.

Nadzor nad pobiranjem in odvajanjem turistič-
ne takse ter vodenjem evidenc opravljata pristoj-
ni davčni in občinski organ. Pritožbena organa sta 
ministrstvo za finance in župan. Prisilno izterjavo 
turistične takse opravlja pristojni davčni organ. Če 
lastnik nastanitvenega obrata ne odvede turistič-
ne takse v roku in na predpisan način, občina spo-
roči pristojnemu finančnemu uradu, naj turistično 
takso prisilno izterja. Davčni organ na podlagi spo-
ročila izda odločbo, s katero naloži lastniku, da v 25 
dneh nakaže neodvedeno turistično takso in plača 
zakonite zamudne obresti. Če lastnik takse in za-
mudnih obresti ne plača v navedenem roku, se ne-
odvedena taksa in neplačane obresti prisilno iz-
terjajo po veljavnih predpisih.

Višino turistične takse določi občina v razponu 
od 3 do 11 točk. Znesek turistične takse se izraču-
na tako, da se pomnoži število točk z vrednostjo 
točke. Vrednost točke turistične takse znaša 0,115 
evra. Vlada lahko enkrat letno na podlagi gibanja 
cen življenjskih potrebščin uskladi vrednost toč-
ke, in sicer najkasneje aprila za prihodnje koledar-
sko leto. Občina pri določitvi točk upošteva vrsto 
turističnih obratov, bivanje v sezonskem in izven-
sezonskem obdobju ter obseg storitev, ki jih brez-
plačno nudi turistom.

V tokratni temi tedna pišemo o tem, koliko pri-
hodkov iz naslova turistične takse ustvarijo zgor-
njesavinjske občine. Če raste obseg turistične de-
javnosti, bi namreč pričakovali, da raste tudi ob-
seg oziroma znesek plačane turistične takse, to-
da to ni samo po sebi umevno. Veliko je odvisno od 
upoštevanja predpisov s strani ponudnikov nočit-
venih storitev in ker je na tem področju precej ne-
reda, se je država odločila, da bo z novo aplikacijo 
stvari postavila na svoje mesto.

Javna agencija Ajpes bo vzpostavila register na-
stanitvenih obratov in spletno aplikacijo oziroma 
spletni servis za poročanje podatkov o gostih in 
prenočitvah. Na ta način bo zagotovljeno bolj do-
sledno odvajanje turistične takse kot doslej, kar 
pomeni več namenskih prihodkov za občine.
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ZGORNJA SAVINJSKA DOLINA 

Koliko imajo od obiska turistov občine?

V mozirski občini so v letu 2016 pobrali za 11.080 evrov turistične takse, v letu 2017 pa 
28.624 evrov, tudi na račun povečanega obiska na Golteh. (Foto: Igor Solar)

O letošnji turistični sezoni v Sloveniji govori-
mo v presežkih. Porasel je tudi obisk gostov v 
naši dolini. Med bivanjem je poleg nastanitve-
nih zmogljivosti za goste pomembna kakovo-
stna javna infrastruktura, ki jo zagotavljajo obči-
ne. Tem je zato namenjen prihodek od turistične 
takse, ki jo gostje plačujejo ob plačilu prenočit-
ve, ponudnik nastanitve pa bi moral takso z ob-
računom prenakazati občini.

SPREMEMBE NA PODROČJU TURISTIČNE 
TAKSE

Turistična taksa torej ni prihodek ponudni-
kov temveč občine. V nekaterih občinah v Zgor-
nji Savinjski dolini so v preteklosti ugotavljali, da 
plačana turistična taksa ni enakovredna podat-
kom o bivanju gostov v nastanitvenih obratih. 
Zato so marsikje v zadnjih letih občinski sveti 
sprejeli nove odloke o turistični taksi, v kratkem 
pa se bo spremenil tudi način poročanja iz knji-
ge gostov, ki bo poslej potekal le preko Ajpeso-
ve aplikacije eTurizem. Od tam bodo občine lah-
ko neposredno dobile podatke o višini turistične 
takse, ki jim pripada.

Delovno srečanje, na katerem bodo ponudni-
ke seznanili o novem načinu poročanja, priprav-
lja Savinjsko-šaleška območna razvojna agen-
cija v sodelovanju z drugimi soorganizatorji. De-
lavnica bo potekala 8. novembra v CMS Medgen 
borzi na Rečici ob Savinji.

NOVI ODLOKI IZBOLJŠALI STANJE 
Direktor občinske uprave Ljubno Radenko 

Tešanović: »Z aprilom 2015 je v občini Ljubno 
pričel veljati nov odlok in le-ta je poskrbel za 
večji red pri poročanju in plačevanju turistične 
takse. Do konca avgusta je bilo vplačanih le ma-
lo manj kot 5.000 evrov, v enakem obdobju lani 
pa je bilo plačanih 3.210 evrov turistične takse.« 

Župan občine Luče Ciril Rosc: »Nov odlok 
o turistični taksi v Občini Luče je bil sprejet 
pred tremi leti. Od takrat naprej se plačevanje 
turistične takse v naši občini postopoma po-
večuje.« V prvem tričetrtletju (do konca sep-
tembra) letošnjega leta so prejeli 1.900 evrov 

plačane turistične takse, lani v enakem obdob-
ju pa 1.104 evrov, kar pomeni povečanje za 72 
odstotkov. 

Mozirska občina je nov odlok uveljavila le-
ta 2015. Da se nočitve v občini povečujejo, pri-
čajo številke o plačani taksi. Župan Ivan Suho-
veršnik: »V letu 2016 smo v tem obdobju pobrali 
za 11.080 evrov takse, v letu 2017 pa 28.624 evrov. 
Razlika je očitna.« 

V decembru 2016 je občinski svet potrdil nov 
odlok o turistični taksi v občini Nazarje. Župan 
Matej Pečovnik pravi: »Glavni razlog za nov od-
lok je bil uskladitev z novim zakonom o spod-
bujanju in razvoju turizma. Glede na to, da v na-
ši občini nimamo veliko prenočitvenih kapaci-
tet, sprejem novega odloka ni vplival na višino 
vplačane takse, ki je v našem primeru minimal-
na. V letu 2016 je bilo vplačane turistične takse 
malo manj kot 59 evrov, v letošnjih osmih mese-
cih pa 103 evre.«

BO NOV NAČIN POROČANJA UVEDEL VEČJO 
DICIPLINO?

V občini Gornji Grad velja odlok iz leta 2005. Iz 
naslova turističnih taks se je v letu 2016 v prora-
čun nateklo okoli 570 evrov. Župan Stanko Og-
radi pravi: »Enak ali morda malo večji prihodek 
predvidevamo tudi v letošnjem letu. Občina nima 
nekih posebnih inštrumentov, s katerimi bi pre-
verjala dejansko stanje glede na število preno-
čitev na posamezni lokaciji, ampak je trenutno 
to odvisno od poštenosti vsakega izvajalca, ki to 
vrsto dejavnosti nudi. Vendar so na področju sle-
dljivosti podatkov predvidene spremembe in ver-
jamem, da bo prišlo do izboljšanja stanja.«

Tudi v občini Rečica ob Savinji obisk gostov 
narašča, zlasti v kampu Menina, kjer iz leta v le-

to nadgrajujejo svojo ponudbo. Do konca letoš-
njega avgusta so na občini zabeležili nekaj več 
kot 7.200 evrov plačil iz naslova turistične takse, 
v enakem obdobju lani pa približno 6.300 evrov. 

Porast obiska prav tako beležijo na Solčavskem. 
Vseh poročil o nastanitvah nekateri ponudniki še 
niso oddali, vendar na Občini Solčava računajo, 
da bodo lanski znesek presegli. Lani konec avgu-
sta je bilo plačane takse 17.568 evrov, našteli so 
15.654 nočitev.

Marija Lebar

Turistična taksa ni prihodek 
ponudnikov temveč občine. V 
nekaterih občinah naše doline so 
ugotovili, da plačana turistična taksa 
ni enakovredna podatkom o bivanju 
gostov v nastanitvenih obratih, zato 
so v zadnjih letih njihovi občinski sveti 
sprejeli nove odloke o turistični taksi.

OBČINSKI SVET SOLČAVA

Svetniki potrdili 
nove cene v vrtcu

Na dnevni red zadnje seje solčavskega ob-
činskega sveta je županja Katarina Prelesnik 
uvrstila tudi predlog osnovne šole o določitvi 
novih cen vrtca. V solčavskem vrtcu so to jesen 
namreč odprli nov – polovični oddelek za drugo 
starostno skupino otrok. Svetniki so se strinjali, 
da je urejena predšolska vzgoja pomembna in 
spremembo cen potrdili. 

Doslej so imeli v vrtcu Solčava, ki sodi v sklop 
Osnovne šole Blaža Arniča Luče, en sam kom-
biniran oddelek za vse predšolske otroke. Za-
radi porasta števila otrok in zaradi zahtev stan-
dardov za vrtce je bilo sedaj potrebno oblikovati 
dva oddelka, kar je imelo za posledico zaposli-
tev dodatne vzgojiteljice in zato tudi spremem-
bo cen. Za občino bo dvig pomenil okoli 1.700 
evrov več odhodkov na mesec. 

Marija Lebar
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OBČINA MOZIRJE

Z novembrom višja ekonomska 
cena programov v vrtcu

Zaradi odprave plačnih neso-
razmerij v javnem sektorju je Javni 
vzgojno-izobraževalni zavod (JVIZ) 
Mozirje mozirski občini podal 
predlog o uskladitvi cen progra-
mov predšolske vzgoje. Predlog je 
bil s strani občinskega sveta potr-
jen, nova cena programov je zače-
la veljati s 1. novembrom. JVIZ Mo-
zirje je sestavljen iz enot: Tulipan v 
Mozirju in Lipa na Rečici ob Savi-
nji, zato mora povišanje cen potr-
diti tudi rečiški občinski svet.

Ravnateljica JVIZ Mateja Glušič 
in računovodkinja Jasmina Štor-
gelj sta navedli vzroke za poviša-
nje ekonomske cene ter metodo-
logijo, na osnovi katere se izraču-

nava cena za posamezno skupi-
no v vrtcu. Tako za prvo kot drugo 
starostno skupino se bo ekonom-
ska cena za polni program poviša-
la za dobrih osem odstotkov. Nova 
cena za prvo starostno skupino je 
458,95 evra in je od stare cene viš-
ja za 37 evrov, za drugo 352,97 in je 
višja za dobrih 27 evrov. 

Podana je bila tudi cena za kom-
binirano skupino otrok, starih 3 in 
4 leta. Te skupine prej ni bilo, cena 
pa je 380 evrov. Poldnevni program 
znaša 80 odstotkov vrednosti pol-
nega programa. Mozirsko občino 
bo povišanje ekonomske cene sta-
lo dodatnih 3.500 evrov mesečno.

Štefka Sem

NAZARJE

Biomasa zgradila dva silosa za 
skladiščenje peletov

V teh dneh je v Nazarjah, na ob-
močju podjetja Biomasa postavi-
la velika silosa. Po besedah direk-
torja in lastnika Biomase Roka Su-
hodolnika bodo v teh dveh zalo-
govnikih shranjevali lesne pelete. 
V obeh napravah jih bo mogoče 

shraniti 4 tisoč ton. Naročili so tudi 
novo napravo za peletiranje – pe-
letirko, ki jo pričakujejo v decem-
bru. V kratkem bodo začeli še proi-
zvodnjo briketov na prav tako novo 
nabavljeni briketirki.

Marija Lebar

SAVINJSKO-ŠALEŠKA GOSPODARSKA ZBORNICA

Za novega predsednika izvolili dr. Blaža Nardina 
iz podjetja Gorenje

Na volilni skupščini SŠGZ je Cvetko Tinauer (levo) na mestu 
predsednika nasledil Blaž Nardin, ki bo funkcijo opravljal do leta 2022.

V četrtek, 26. oktobra, je v pro-
storih Savinjsko-šaleške gospo-
darske zbornice (SŠGZ) v Vele-
nju potekala volilna skupščina. 
Na mesto predsednika je bil izvo-
ljen dr. Blaž Nardin, ki je po izte-
ku petletnega mandata zamenjal 
dr. Cvetko Tinauer. Ta je predsedni-
ško funkcijo opravljala vse od usta-
novitve zbornice leta 2007. Izvolje-
na sta bila tudi 18-članski uprav-
ni odbor in nadzorni odbor, ki šte-
je tri člane.

NAJVEČJI DOSEŽEK – ZAČETEK 
PROJEKTA 3. RAZVOJNE OSI
V sklepnem govoru pred volitva-

mi je Tinauerjeva predstavila delo-
vanje zbornice v njenem mandatu. 
Kot največji dosežek je izpostavila 
sprejetje vlade, da izpeljejo projekt 
izgradnje 3. razvojne osi, ki bo ze-
lo pomembna z gospodarskega vi-
dika, saj bo podjetjem omogočila 

lažji vstop na globalni trg. 
Povedala je še, da so se leta 

2008 soočili z gospodarsko krizo, 
ki je trajala kar sedem let. Krizo so 
podjetja dobro prestala, saj so da-
nes konkurenčna v svetovnem me-
rilu. Izpostavila je sodelovanje z iz-
obraževalnimi ustanovami, kjer si 
bodo gospodarstveniki prizadeva-

li za večji vpliv na sestavo izobra-
ževalnih programov, predvsem na 
področju prakse.

NOVI PREDSEDNIK BO DELO 
OPRAVLJAL V SKLADU Z VIZIJO 

IN VREDNOTAMI ZBORNICE
Blaž Nardin, ki je bil edini kandi-

dat za predsednika, je zaposlen v 

industrije pri Gospodarski zborni-
ci Slovenije (GZS). 

Dejal je, da se je poenotil z vidiki 
in vrednotami SŠGZ, zato bo nada-
ljeval s delom, kot so ga opravlja-
li v prejšnjem mandatu. Prizade-
val si bo za izboljšanje infrastruk-
ture v regiji, k čemur bo močno pri-
pomogla tudi realizacija projekta 3. 
razvojne osi, kamor spada gradnja 
hitre ceste na relaciji Šentrupert-
-Slovenj Gradec. 

Poudaril je, da se bo potreb-
no soočiti s problemom bega mo-
žganov in delovna mesta narediti 
atraktivna, da bo slovensko gospo-
darstvo poleg domačih dobilo tudi 
usposobljene tuje kadre.

PRVA SEJA NOVEGA VODSTVA V 
ZAČETKU NOVEMBRA

Nov sestav upravnega odbora 
se bo na prvi seji sestal 8. novem-
bra. Na njej bodo gostili tudi no-
vo generalno direktorico GZS mag. 
Sonjo Šmuc, ki je bila na to funkci-
jo izvoljena v sredini meseca sep-
tembra.

Tekst in foto: Primož Vajdl

podjetju Gorenje. Tam opravlja de-
lo izvršnega direktorja na področju 
pralnih strojev, od leta 2007 pa je 
predsedoval Združenju kovinske 

Silosa za skladiščenje lesnih peletov, gradnjo drugega so zaradi 
praznikov začasno ustavili. (Foto: Igor Solar)
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PROSLAVA OB DNEVU SUVERENOSTI V MOZIRJU

Naj bo ta dan prazničen za vse državljane

Slovesnost ob dnevu suverenosti so pripravili na Trgu osamosvojitve v Mozirju. (Foto: Primož Vajdl)

Na Trgu osamosvojitve v Mozirju 
so 24. oktobra pripravili slovesnost 
ob dnevu suverenosti, ki smo ga 
praznovali naslednji dan. Po be-
sedah župana občine Mozirje Iva-
na Suhoveršnika je to pomemben 
dan za Slovence, saj smo si izbo-
rili samostojno državo, zato naj bo 
ta dan prazničen za vse državljane. 

TAKRATNI MILICI ZAUPANA 
POMEMBNA NALOGA

Njegovim besedam sta se pri-
družila predsednik Policijskega 
veteranskega društva Sever za 
celjsko območje – odbor Mozirje 
Jože Rojšek in predsednik Obmo-
čnega združenja veteranov voj-
ne za Slovenijo Zgornjesavinjsko-

-Zadrečke doline Maks Slatinšek. 
Rojšek je opozoril, da je bila takra-
tni milici zaupana pomembna na-
loga, saj so nadzorovali umik vo-
jakov JLA iz Slovenije, ki se je kon-
čal brez smrtnih žrtev. V Zgornji 
Savinjski dolini pa so imeli po-
membno vlogo pri predaji jugo-
slovanskega helikopterja na Gol-

teh in karavle v Logarski dolini. 
Slatinšek je opisal odhode ju-

goslovanskih vojakov iz koprske-
ga pristanišča, ki so trajali več 
dni. Dejal je, da je bila vojna iz-
peljana z malo žrtvami, zato zgle-
da kot, da to ni bil težek projekt, 
a ga je potrebno spoštovati, saj 
smo si Slovenci izborili samo-
stojnost.

KULTURNI PROGRAM 
OBOGATEN S PESMIJO IN 

DEKLAMACIJAMI
V kulturnem programu, ki sta ga 

pripravila KD Mozirje in KUD Sto-
pinje, so nastopili člani Moškega 
pevskega zbora KD Mozirje ter Ro-
man Čretnik st. in Alenka Žagar, ki 
sta recitirala pesmi znanih sloven-
skih umetnikov. Program je pove-
zovala Ivana Žvipelj.

Primož Vajdl

TRETJA RAZVOJNA OS

V začetku leta 2018 začetek 
razgovorov z lastniki zemljišč
Na sedežu Družbe za avtoceste 

v Republiki Sloveniji (DARS) v Ce-
lju je v sredo, 25. oktobra, potekal 
delovni sestanek, ki so se ga po-
leg predstavnikov DARS-a in mini-
strstva za infrastrukturo udeležili 
predstavniki lokalnih skupnosti in 
Mladinske iniciative za 3. razvojno 
os. Pregledali so aktualno dogaja-
nje v zvezi z izvedbo projekta 3. ra-
zvojne osi.

Povedano je bilo, da poteka-
jo javna naročila za izbor izvajalca 
za odkupe nepremičnin in postop-
ki za pridobitev izvajalca za izved-

bo parcelacij. Ko bodo postopki za-
ključeni, bodo izvajalci pristopili do 
lastnikov zemljišč in predvidoma v 
začetku leta 2018 začeli z razgovori 
s posamezniki. 

Prav tako je v pripravi razpis za 
izbor projektanta, ki bo poskrbel 
za pripravo projekta za pridobitev 
gradbenega dovoljenja in projekta 
za izvedbo. Po zagotovilih pristoj-
nih organov naj bi bila sredstva za 
odkupe zemljišč in projektiranje 
zagotovljena v državnem prora-
čunu in poslovnem načrtu DARS-a.

Marija Lebar

ODPRT MARKET DAČO V VARPOLJAH

Poskušali bodo izpolniti še tako zahtevno željo potrošnika

Zakonca David in Tereza (levo) Žunter obljubljata, da se bodo 
prilagajali zahtevam kupcem in ponudbo dopolnjevali sproti ter 

tako poskušali izpolniti še tako zahtevno željo potrošnika. 
(Foto: Marija Šukalo)

David Žunter iz Varpolj je svoji 
gostinski dejavnosti, ki jo opravlja 
na Rečici ob Savinji in v Preserjah, 
dodal še trgovsko. Mladi podjetnik 
je ob ženi Terezi v Varpoljah uredil 

trgovino v prostorih, kjer so doma-
čini že vrsto let kupovali osnovne 
prehrambne artikle. Ko je pred me-
secem dni prejšnji najemnik odšel, 
sta zakonca Žunter želela, da to-

vrstna dejavnost ostane v kraju. S 
tem bi se omogočil nakup številnih 
artiklov tudi tistim, ki ne obiskujejo 
velikih trgovskih centrov.

»Seveda je vsak začetek težak. 
Tudi mi smo se srečevali z raz-
ličnimi težavami, ki pa smo jih z 
železno voljo in zagnanostjo us-
pešno premagali,« je ob otvorit-

vi v nedeljo dejal Žunter.
Market Dačo, kot so poimenova-

li trgovino, bo odprt od ponedelj-
ka do petka, od 8. do 19. ure v zim-
skem času, poleti bodo poslovanje 
podaljšali za uro. Ob sobotah bodo 
kupci lahko nakupovali od 8. do 17. 
ure in ob nedeljah od 8. do 12 ure. 

Marija Šukalo
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ŽALNE SLOVESNOSTI OB DNEVU SPOMINA NA MRTVE

Partizanski boj ostaja pojem boja za svobodo in ljubezni 
do domovine 

Ob dnevu spomina na mrtve so se v naši doli-
ni vrstile žalne slovesnosti. Ob spomenikih pad-
lim v drugi svetovni vojni so se številni pokloni-
li s kulturnim programom, prižigom svečke, po-
ložitvijo venca. Ob grobovih in grobiščih ter spo-
minskih obeležjih so se slišale partizanske pe-
smi in recitacije z domoljubno vsebino. 

Učenci zgornjesavinjskih osnovnih šol in po-
družnic, pevski zbori, instrumentalisti ter čla-
ni kulturnih društev so se poklonili spominu na 
tiste, ki so žrtvovali svoje življenje za svobodo. 
Udeležencem slovesnosti so spregovorili pred-
stavniki krajevnih organizacij Združenja borcev 
za vrednote NOB Zgornje Savinjske doline.

V BOČNI IN MOZIRJU 
je Stanislava Borovšak orisala zgodovinske 

dogodke druge svetovne vojne na območju 
Zgornje Savinjske doline. Poudarila je, da je pot-
rebno spomine ohraniti. »Imejmo pa tudi upa-
nje, da nas bo čakala lepša prihodnost. Bodimo 
strpni in prijazni drug do drugega,« je med dru-
gim povedala. 

V ŠMARTNEM OB DRETI 
je Vida Cajner izpostavila, da se partizan-

skega boja ne da izbrisati, vedno bo ostal po-
jem boja za svobodo, ljubezni do domovine in 
do svojega naroda. Prav tako meni, da je naro-
dnoosvobodilni boj postal pojem poguma, od-
ločnosti, predanosti, junaštva in vztrajanja na 
svoji zemlji. 

V NAZARJAH
je pred spomenikom padlim Majda Krajner 

opozorila, da, če pozabimo na pomen upora in 
dosežke osvobodilnega gibanja, bomo razvre-
dnotili trpljenje in mučenje naših ljudi med dru-
go svetovno vojno. »Upreti se moramo vsem, ki 
partizansko gibanje razumejo kot nekaj izmiš-
ljenega in neveljavnega.« 

NA REČICI OB SAVINJI 
je Ida Hribernik ob prebiranju pisem avtorjev, 

ki ju je okupator usmrtil v zaporu, menila, da bolj 
kot se odmika čas druge svetovne vojne, bolj bi 
se ga morali spominjati in iz njega učiti. »Ni res, 

da tisti vojni čas ni naš čas, ker so ga živeli naši 
predniki. A za nas je pomemben, saj smo dobili 
svobodo in možnost, da svoje življenje oblikuje-
mo po svojih pričakovanjih in ciljih.«

NA LJUBNEM OB SAVINJI 
je Paul Orešnik je dejal, da se je s krvjo pisa-

la zgodovina. »Mrtvi so molčeči učitelji zgodovi-
ne, zato se poklonimo spominu tistih, ki so da-
li vse, da bi nam bilo lepše,« je povedal in dodal, 
da smo samo droben utrinek v mogočnem toku 
življenja, ki se lahko podaljša samo s spominom 
tistih, ki smo jih imeli radi. 

Marija Šukalo

Nazarski osnovnošolci so pred spomenikom padlim pripravili kulturni program. 
(Foto: Marija Šukalo)

SAŠA INKUBATOR

Balkan Start:up 2017 Metki Tratnik odprl pot v Silicijevo dolino

Ocenjevalna komisija med ocenjevanjem podjetniških projektov

Tretji teden v oktobru je v SAŠA inkubatorju 
v Velenju svoje ideje pililo 11 startup ekip iz Slo-
venije, Hrvaške, Bosne in Hercegovine, Črne Go-
re in Kosova. Skozi intenzivne izobraževalne de-
lavnice so ekipe pridobile številna nova znanja, 
finale dogodka pa je predstavljalo tekmovanje 
ekip za poslovno potovanje v Silicijevo dolino z 
ABC pospeševalnikom. 

Komisijo v sestavi Dejan Roljič, direktor ABC 
pospeševalnika, Uršula Menih Dokl, direktori-
ca korporacijske identitete in komuniciranja Go-
renja, in Karla Sitar, direktorica SAŠA inkubator-
ja, je najbolj prepričala domača podjetnica Met-
ka Tratnik z dizajnerskimi ženskimi kravatami 
pod blagovno znamko Tiesy. Nagrado za najbolj-
šo predstavitev, ki jo je prispevalo podjetje Mega 

M, je odnesla črnogorska ekipa The Badger Crew, 
ki razvija broško v obliki zaslona, namenjeno pri-

kazovanju slik v povezavi s pametnim telefonom.
KF
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ODLIČNA SEZONA V HOTELU PLANINKA NA LJUBNEM OB SAVINJI

Visoka kulinarika in udobne nastanitve so jim prinesle široko 
prepoznavnost

V Hotelu Planinka so letos sto-
pili v sedmo leto svojega delova-
nja. To leto je bilo zanje še prav po-
sebej uspešno. Z nadgradnjo svo-
je že sicer kakovostne kulinarike 
so zbudili pozornost številnih slo-
venskih strokovnjakov s tega pod-
ročja, kar je pripeljalo do visokega 
obiska njihove restavracije. Ne za-
ostajajo niti pri nočitvah, saj so bile 
te v primerjavi z lanskim letom viš-
je kar za petino. Uspeh jih ni uspa-
val, saj imajo ambiciozne načrte za 
nadaljevanje svoje zgodbe.

PRESENEČENJE MED SAVINJO IN 
SKAKALNICO

Tako je naslovil svoj članek v Ne-
delu kulinarični novinar Uroš Men-
cinger. Restavracijo je označil z 
oceno: »Za najbolj zahtevne gos-
te, odlično!« Z oceno odlično je 
opisal svoje vtise iz Planinke tudi 
Boštjan Napotnik, ki pripravlja ku-
linarične recenzije za Mladino. Vi-
oleta in Uroš Mencinger, ki imata 
svoj kulinarični portal Vivi, sta na-
menila Hotelu Planinka dva srčka 
in ga vključila v projekt Teden re-
stavracij. 

Helena Bizjak Žerovnik in Tomaž 
Žerovnik, lastnika Planinke, ob tem 
pravita: »Za nas je to pomenilo po-
trditev dobrega dela, kar so potrdi-
li tudi gostje iz celotne Slovenije z 
vse številčnejšim obiskom naše re-
stavracije. Zgodbo Hotela Planinka 
so omenjali tudi drugi novinarji ši-
rom Slovenije, najodmevnejši je bil 
prispevek v oddaji Volan!«

JABOLČNA ROŽA Z LJUBENSKO 
SKAKALNICO

Letošnje leto so namenili pred-
vsem razvoju kulinarike in preno-
vi restavracije. Opremili so jo skla-
dno z višjim nivojem kulinarike. Ta-
ko lahko pogostijo tudi najzahtev-
nejše goste in ugodijo njihovim 
željam in zahtevam. Njihov Chef 
Zdravko Robič je februarja gosto-
val v restavraciji La Truffe Noire v 
Bruslju, ki je nosilka Michelinove 
zvezdice in je prepoznavna po izje-

mnih jedeh, pripravljenih s tartufi. 
Sogovornika pravita: »V naše 

kraje smo pripeljali tartufe iz Itali-
je in Hrvaške, o njihovi kvaliteti se 
lahko te dni prepričajo gostje sami. 
Pri nas lahko na primer poizkusijo 
srnin carpaccio s staranim parme-
zanom, prelitim s sokom črnih tar-
tufov in olivnim oljem ter pred nji-

mi naribanimi svežimi črnimi tar-
tufi. Želimo povezovati sodobno 
kulinariko z lokalnimi sestavina-
mi. Z jedmi želimo ustvarjati zgod-
bo. Za popestritev menija Tedna 
restavracij smo razvili sladico z lo-
kalnim pridihom. Vas zanima, kako 
izgleda Jabolčna roža z ljubensko 
skakalnico? To in še marsikaj lah-
ko najdete pri nas.«

STROKOVNO OSEBJE IN BOGATA 
VINSKA PONUDBA 

V letošnjem letu so se veliko 
ukvarjali z iskanjem ustreznega 
kadra. Njihovi natakarji imajo izku-
šnje z delom v vrhunskih restavra-
cijah in so vinski in kulinarični sve-
tovalci – someljeji. 

Tomaž in Helena pripoveduje-
ta: »Razširili smo vinsko ponudbo 
in gostje lahko izbirajo med sko-
raj 100 etiketami slovenskih in tu-
jih vin. V naš meni smo uvrstili de-
gustacijski pethodni meni z doda-
nim pozdravom iz kuhinje, s kate-
rim želimo izpostaviti naše najbolj-

še jedi. Jedilni list menjamo štiri-
krat na leto in jedi pripravljamo se-
zonam primerno.«

GOSTJE OSTAJAJO PO VEČ DNI
Poleg napredka pri obisku re-

stavracije beležijo rast tudi pri no-
čitvah v hotelskih sobah. Skozi ce-
lo leto imajo zadovoljivo zasede-

Zgornjo Savinjsko dolino prihaja 
vse več obiskovalcev in se s tem 
povečuje delo v turizmu.«

VIZIJA: POSTATI ŠE BOLJ 
PREPOZNAVNI 

V naslednjem letu sledi nadgra-
dnja pri ponudbi v hotelskih sobah. 
Tako bodo lažje zadovoljili potrebe 
najzahtevnejših gostov. 

»Naš prostor želimo čim bolje iz-
koristiti in ponuditi našim gostom 
popolno podporo pri njihovem biva-
nju v hotelu. V letošnjem letu smo 
razvili mobilno aplikacijo in sledi-
mo marketinškim trendom. Priza-
devamo si za boljše povezovanje s 
slovensko turistično organizacijo in 
delujemo v smeri večje prepoznav-
nosti v svetu. Naš hotel je le en del 
zgodbe, preko katere tuji gostje 
spoznavajo Slovenijo. Upamo si re-
či, da tudi zaradi nas prihajajo obi-
skovalci v naše kraje – vsak organi-
ziran dogodek je dodana vrednost 
pri poslovanju. Kulinarične ljubitelje 

Domači kuhar Zdravko Robič (z leve), Helena in Tomaž Žerovnik ter 
Erik Lindelauf pred Hotelom Planinka na Ljubnem ob Savinji 

(foto: Jože Miklavc) 

Notranjost prenovljene restavracije (foto: Andraž Kobe)
nost in v primerjavi z lanskim le-
tom beležijo 20-odstotno rast. 

»Veseli smo, ker se gostje zadr-
žijo v hotelu več noči. Počasi se za-
ključuje ribiška sezona, za katero 
se Ribiška družina Ljubno ob Savi-
nji trudi, da bi bila vsako leto bolj-
ša, in stalno vlagajo v prepoznav-
nost naše doline po svetu. Poleg 
poslovnega turizma beležimo vsa-
ko leto več gostov, ki izbirajo na-
še kraje za počitniški oddih. Vsi z 
zadovoljstvom opažamo, kako v 

vabimo 29. decembra v našo resta-
vracijo, da proslavijo zadnje dni de-
cembra v družbi vrhunske kulinari-
ke, kjer bomo gostili chefa Micheli-
nove restavracije Erika Lindelaufa.«

V sedmo leto delovanja so vsto-
pili z visoko kulinarično ponudbo. 
Njihova vizija je postati še bolj pre-
poznavni na tem področju ter se z 
odličnimi hotelskimi nastanitvami 
zapisati med kvalitetne in zaneslji-
ve turistične ponudnike v Sloveniji.

Marija Lebar
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11 odstotkov višja socialna pomoč
Ministrstvo za delo je dalo v javno razpravo 

predlog novele zakona o socialno varstvenih 
prejemkih, po kateri naj bi denarna socialna po-
moč za eno osebo znašala 331 evrov. Upravičen-
ci bi tako mesečno prejeli 34 evrov več kot se-
daj. Novela zakona naj bi v veljavo stopila 1. ma-
ja. Predlaganih 331 evrov znaša 75 odstotkov vi-
šine osnovnih minimalnih življenjskih stroškov 
oziroma 54 odstotkov neto minimalne plače.

VOLITVE V KLUBU ZGORNJESAVINJSKIH ŠTUDENTOV

Predsednik ostaja Matic Retko

Matic Retko bo na čelu študentskega kluba 
še eno leto. (Foto: Štefka Sem)

V soboto, 21. oktobra, so imeli v Klubu zgor-
njesavinjskih študentov redni letni občni zbor, 
na katerem si izvolili nove člane kluba. Za pred-
sednika je bil ponovno izvoljen Matic Retko, 
podpredsednik je postal Igor Tešanović, tajni-
ca je Tina Tešanović. Za blagajnika je bil izvo-
ljen Miha Krumpačnik in za članico Mojca Stra-
dovnik. 

V nadzorni odbor so bile izvoljene Karmen 
Bergles, Lurd Vratanar in Lara Vošnjak, Kle-
men Budna pa za predsednika dijaške sekcije. 
Svetnica za Zvezo ŠKIS in Svet ŠOLS ostaja Ma-
ruša Melavc.

Štefka Sem

MOČ TEME Z GLEDALIŠČEM MOZIRSKIM

Stopili v velike čevlje profesionalnega gledališkega 
žanra

Dvanajsterica mladih igralcev Gledališča Mozirskega je po skoraj sto letih na mozirski oder 
ponovno postavila dramo Moč teme.

Jasna Skornšek (Anisja) in Luka Pavlič 
(Nikita) v glavnih vlogah

V drami Moč teme, ki so jo mozirski gledališč-
niki postavili na oder v soboto, 21. oktobra, po-
novili pa dan za tem, je poleg zlovešče teme in 
rdečih odtenkov ruskega podeželja prevladova-

la moč likov, ki so jih amaterski gledalci oživi-
li s poudarkom na tragičnosti dogajanja. Ko je 
v zadnjem dejanju zlo požiralo mladega Nikito 
(Luka Paulič) ob grotesknih dejanjih v družini 
in na vasi, je posegel Mitrič (Stane Kranjc) in iz 
zanke pogube mladega obupanca izvlekel nje-
govo življenje. 

DEMONE PREMAGA MOČ NOTRANJEGA 
KESANJA

Režiser Aleš Podrižnik je o vsebini povedal: 
»Moč teme je drama o demonični moči zla, iz-
pod peresa ruskega avtorja Leva Nikolajeviča 
Tolstoja. V borbi za zagotovitev eksistence se 
akterji v drami poslužujejo najnižjih človeških 
dejanj. Kaplja zla se širi in zareže v vse pore nji-
hovega življenja.« 

Zgodbo o mlademu hlapcu Nikiti, ki so ga v 
pregrešno življenje pehali nezdravo okolje in 
pokvarjeni bližnji, je predstavila skupina doma-
čih gledališčnikov: Matjaž Pevnik, Jasna in Ana 
Skornšek, Luka Paulič, Matej Koren, Nina Gorič-
nik, Liza Ledinek, Viktorija Glušič in drugi. Ko-
stumografija je bila delo Martine Marolt.

97 LET OD PRVE UPRIZORITVE 
V MOZIRJU 

Tolstojeva drama Moč teme je bila na odru v 
Mozirju uprizorjena že pred skoraj sto leti, kar ji 
potegnjeni iz naftalina daje še poseben čar in 
možnost primerjave v krepkem premiku časa in 
kulture. Ekipa Gledališča Mozirskega se je dobro 
zavedala tveganja, da iz uspešnih veselih pred-
stav, komedij in burk stopajo v velike čevlje pro-
fesionalnega gledališkega žanra, a hkrati tudi 
izziva, da se soočijo z visoko zahtevnostjo reži-
je, scenografije, kostumografije in ne nazadnje s 
predstavitvijo gledaliških likov. 

Tekst in foto: Jože Miklavc

Tolstojeva drama Moč teme je 
zgodba o mlademu hlapcu Nikiti, ki 
so ga v pregrešno življenje pehali 
nezdravo okolje in pokvarjeni bližnji. 
V Mozirju so jo pred skoraj sto leti 
enkrat že uprizorili.
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DROBTINICA PO ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Akcija ima poleg dobrodelne note tudi velik vzgojni pomen 

VSAKDO LAHKO REŠI ŽIVLJENJE
Evropa vsako leto 16. oktobra obeležuje evropski dan oživljanja, ki v 

letu 2017 poteka pod sloganom Vsakdo lahko reši življenje. V ta namen 
je bilo po Sloveniji organiziranih več kot 110 brezplačnih prikazov in de-
lavnic oživljanja. Tudi v naši dolini so hkrati z Drobtinico prikazi poteka-
li na Rečici ob Savinji, Ljubnem ob Savinji in v Gornjem Gradu. Mimoi-
doči so si prikaz oživljanja z zanimanjem ogledali in se v tehniki oživlja-
nja lahko tudi sami preizkusili. Takšno znanje je izrednega pomena, saj 
takojšen začetek oživljanja celo do štirikrat poveča število preživelih 
po srčnem zastoju.

Letošnja dobrodelna akcija Drob-
tinica je v drugem in tretjem okto-
brskem vikendu potekala v petih 
zgornjesavinjskih občinah. Skupaj 
so po občinah Gornji Grad, Ljubno, 
Rečica ob Savinji, Nazarje in Mozirje 
dobrodelni ljudje zbrali preko 6.000 
evrov. Ves denar bo Območno zdru-
ženje Rdečega križa (OZ RK) Zgor-
nje Savinjske doline nakazalo v šol-
ske sklade v tistih občinah, kjer je 
akcija potekala.

VESELI AKTIVNEGA 
VKLJUČEVANJA UČENCEV 

V zameno za prostovoljne pri-
spevke so bile stojnice polne 
raznoraznih domačih dobrot. Kot je 

povedala predsednica zgornjesa-
vinjskega OZ RK Irena Semprimo-
žnik, so ponujane izdelke pripravile 
kmečke žene, učenci osnovnih šol 
in prostovoljke RK. »Veseli smo, da 
se že vsa leta v akcijo zelo aktiv-
no vključujejo učenci osnovnih šol, 
tako s pripravo dobrot kot s svojim 
delom na stojnicah.«

DENAR ZA POTREBE SOCIALNO 
ŠIBKEJŠIH UČENCEV

Z obiskom na stojnicah so bili 
organizatorji Drobtinice zadovolj-
ni. Ljudje so izbrali izdelek ali dva 
in po svojih zmožnostih darovali 
za socialno šibkejše otroke naših 
osnovnih šol. »Za vse osnovne šo-

Mimoidoči na gornjegrajski Drobtinici so si z zanimanjem 
ogledali prikaz oživljanja in se v tehniki oživljanja lahko tudi sami 

preizkusili.

Bogato obložena stojnica je privabila tudi številne občane Nazarij.

V Mozirju za dobro izvedbo Drobtinice vsako leto poskrbijo skrbni 
učenci OŠ Mozirje.

DEOS CENTER STAREJŠIH GORNJI GRAD

Dan odprtih vrat je bil zelo 
uspešen

Udeleženci aktivnega dne so v Centru starejših Gornji Grad preživeli 
dan zelo aktivno. (Fotodokumentacija centra)

Zavod Aktivna starost je v sode-
lovanju z DEOS Centrom starejših 
Gornji Grad za občane občin Zgor-
nje Savinjske doline pripravil dan 
odprtih vrat, ki ga je finančno pod-
prla tudi Občina Gornji Grad. Dogo-
dek je bil izveden v okviru akcije 
Ustavi se!, akcije Prve osebne za-
varovalnice. Akcija opozarja na po-
sledice prehitrega tempa življenja 
in nas spodbuja, da se ustavimo, 
pomislimo nase in omilimo posle-
dice stresa.

Dneva odprtih vrat se je udeleži-
lo deset udeleženk, ki so z zanima-

njem prisluhnile predstavitvi pro-
grama. Za tem so se pridružile enaj-
stim članom Aktivnega dne pri pre-
davanju in vadbi. Predavatelj in va-
ditelj je bil Jaka Debelak. Udeležen-
ci so razgibali tako telo kot tudi mo-
žgane (možganski fitnes). Zaključ-
ku je sledila podelitev daril za ude-
ležence. Darila je prispevala Prva 
osebna zavarovalnica in stanovalci 
DEOS Centra starejših Gornji Grad. 
Slednji so za udeležence dneva od-
prtih vrat izdelali grelne blazinice, 
napolnjene z ajdovimi luskinami.

Štefka Sem
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Na Rečici ob Savinji so prostovoljke aktivno sodelovale pri prikazu 
oživljanja.

Tudi na Ljubnem ob Savinji so kampanjo z zanimanjem spremljali 
tako otroci kot odrasli.

le skupaj smo zbrali nekaj več kot 6 
tisoč evrov, ki bodo v celoti name-
njeni šolskim skladom za doplačilo 
šolske prehrane in za druge potre-
be učencev, ki živijo v slabših soci-
alnih razmerah. Naj imajo ti učen-

ci v šolskem okolju enake možnos-
ti kot vsi ostali. Naj se ne počutijo 
prikrajšane.«

Semprimožnikova je ob tem 
iskreno hvaležna vsem, ki so pri-
spevali dobrote za uspešno izve-

deno akcijo ali so kakorkoli poma-
gali pri izvedbi akcije. »Največja 
zahvala gre seveda mimoidočim, 
ki so se ob stojnicah ustavili in po-
kazali veliko mero razumevanja in 
dobrodelnosti. Menimo, da ima ak-

cija poleg dobrodelne note tudi ve-
lik vzgojni pomen na čustvenem 
področju mladih.«

Tatiana Golob, 
fotodokumentacija OZ RK 
Zgornje Savinjske doline

ODPRTJE ZAVODA STANISLAVA V GORNJEM GRADU

Zdenka Zakrajšek uresničila dolgoletno željo po muzeju in 
prostoru za druženje

Odprtju prostorov Zavoda Stanislava v Gor-
njem Gradu je prisostvovalo veliko ljudi. Lastni-
ci hiše in vodji zavoda Zdenki Zakrajšek so s 
tem izkazali podporo in izrazili zadovoljstvo, da 
je uresničila svojo dolgoletno željo po prostoru, 
v katerem je razstavila starine, zbrane tekom let. 
Hišo je blagoslovil župnik Ivan Šumljak, poleg 
Zakrajškove pa je spregovoril še župan Stanko 
Ogradi in razstavljavci v hiši. 

RAZLIČNE ZBIRKE
Pri zbirateljstvu starin je imela Zakrajško-

va ves čas podporo očeta in družine, Margare-
te Atelšek, s katero sta sodelovanje nadgradili 
v prijeten projekt, in številnih drugih. Prostore v 
hiši je namenila muzejskim zbirkam ter stalnim 
in gostujočim razstavam. V pritličju hiše je mu-
zejska zbirka na temo kmečki način življenja, v 
prvem nadstropju pa meščanski način življenja. 

STALNE IN ZAČASNE RAZSTAVE
Stalno razstavo ima v hiši Jamarsko društvo 

Tirski zmaj z Ljubnega ob Savinji, ki poleg dru-
gih zanimivosti razstavlja novčič in posodo iz 

rimskih časov, najdeno v Božični jami na Menini. 
Začasno razstavo, prvo samostojno ima Marga-
reta Atelšek, ki razstavlja izdelke iz gline in veze-
nine. V decembru bo slednjo zamenjala razsta-
va jaslic. Pri tej bi Zakrajškova rada sodelovala 
z gornjegrajsko župnijo, občino in šolo, s kateri-
mi tudi sicer odlično sodeluje, in izpeljala kra-
jevni projekt jaslic. V prostorih zavoda se bodo 
v prihodnje izvajali tudi tečaji, seminarji in izo-
braževanja.

Za glasbeno popestritev sta poskrbeli Jasna 
in Vita Purnat z igranjem na violino in flavto.

Tekst in foto: Štefka Sem

Uradnega odprtja Zavoda Stanislava se je udeležilo veliko obiskovalcev, med njimi tudi 
župnik v župnijah Bočna in Šmartno ob Dreti Ivan Šelih (z leve), ravnateljica gornjegrajske 

šole Blanka Nerad, gornjegrajski župnik Ivan Šumljak in župan Stanko Ogradi.

Zdenka Zakrajšek pred hišo, ki jo je 
spremenila v muzej in prostor za razne 

delavnice, ni skrivala veselja.
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SILCO ŠENTRUPERT

Barve jeseni za obogatitev delovnega okolja

Razstavo likovnih del akademskega slikarja Gregorja Pratnekerja je 
odprla Ana Kolenc Kronovšek. (Foto: Robert Ćoralić) 

»Z odprtjem te razstave je ure-
sničena moja dolgoletna želja,« 
je s širokim nasmehom na obrazu 
dejala Ana Kolenc Kronovšek, vod-
ja računovodstva v podjetju Sil-
co, in povabila obiskovalce k ogle-
du likovnih del akademskega sli-
karja Gregorja Pratnekerja. Zgodi-
lo se je predzadnji oktobrski petek 
v razstavnem prostoru omenjene-
ga podjetja v Šentrupertu, a bi po 
obrazih obiskovalcev človek skle-
pal, da se nahaja nekje v Zgornji 
Savinjski dolini.

JESEN JE ČAS, KI KLIČE PO 
USTVARJANJU

Gostujočega likovnika in njegova 
dela je predstavila umetnostna zgo-
dovinarka Anamarija Stibilj Šajn in 
razkrila, da je gozd zanj likovno tako 
zanimiv, tako poln prvinske narav-
ne lepote in energije, da mu pred-
stavlja pravi motivni raj: »V tem oko-

ni prostor podjetja Silco je pri-
šel naravnost z legendarnega Je-
senskega salona v Parizu, kjer je 
že drugič v karieri sodeloval v ek-
spresionističnem delu slikarske 
razstave.

NE BO OSTALO PRI PRVI 
RAZSTAVI

Direktor podjetja Silco mag. 
Sašo Kronovšek, ki z družino ži-
vi v Nazarjah, v programu odpr-
tja ni sodeloval, je pa do razsta-
ve prišlo, kot smo lahko sliša-
li, predvsem po njegovi zaslugi. 
Sodeč po navdušenju obiskoval-
cev, ki so imeli možnost uživati 
tudi v pevskih presežkih barito-
nista Boštjana Korošca, bo raz-
stavna dejavnost poslej redna 
spremljevalka zaposlenih v pod-
jetju na njihovi uspešni poslov-
ni poti.

Franci Kotnik

lju se še posebej rad zadržuje jese-
ni. To je čas, ki kliče po ustvarjanju, 
po zajemanju barvno fascinantnih 
prizorov, po pretakanju intenzivnih 
rdečih vrednosti, ki jim na platnu 
omogoči, da odprejo svoje priduše-
ne tonske registre.«

ŽE DRUGIČ NA JESENSKEM 
SALONU V PARIZU

S takšnim slikarstvom, kot je 
povedala voditeljica večera Vlad-
ka Planovšek, se Gregor Pratne-
ker uveljavlja doma in v med-
narodnem prostoru. V razstav-

TARA FILČIČ IZ NAZARIJ PREJELA PRVO NAGRADO LIKOVNEGA NATEČAJA OSVAJANJE VESOLJA

Z risbo, ki upodablja estetskost vesolja in življenje v njem, 
prepričala žirijo

Tara Filčič s svojo risbo Lune in vijačnice, v katero je vložila veliko 
dela in truda. (Fotodokumentacija TF)

Slovenska znanstvena fundaci-
ja je v okviru 23. slovenskega fe-
stivala znanosti podelila nagra-
de najboljšim likovnim delom, ki 
so prispela na podlagi njihovega 
nagradnega likovnega natečaja na 
temo Osvajanje vesolja. Med 430-
imi sodelujočimi je bila tudi Tara 
Filčič iz Nazarij, ki obiskuje drugi 
letnik gimnazijskega programa v 
Šolskem centru Celje. Tarino delo 
je prepričalo strokovno žirijo, da ji 

je prisodila prvo nagrado za likov-
no delo v kategoriji srednješolcev.

V DELO VLOŽILA OGROMNO 
ČASA IN TRUDA

Podelitev nagrad je potekala v 
okviru otvoritvene slovesnosti fe-
stivala pod naslovom V vrtovih raz-
iskovalne ustvarjalnosti. Kot je po-
vedala Tara, je risbo risala s svinč-
nikom, ogljem, pastelnimi kreda-
mi in akrilnimi barvami. Glavni mo-

tiv je Luna, ki upodablja estetskost 
vesolja, dvojna vijačnica pa pred-
stavlja vse življenje v vesolju. V 
svoje delo je vložila ogromno časa 
in truda, zato je bila tako odličnega 
priznanja še toliko bolj vesela.

Decembra bo minilo 125 let od 
rojstva Hermana Potočnika Noo-
rdunga (1892-1929), enega izmed 

pionirjev vesoljske znanosti in teh-
nologije globalnega pomena. Li-
kovni natečaj je bil namenjen po-
častitvi visokega jubileja z željo 
spodbuditi mlade ustvarjalce, da 
izdelajo likovne stvaritve, ki bodo 
poklon vizionarju Noordungu in 
celotni znanosti osvajanja vesolja.

Tatiana Golob

KONCERT SMOOTH BANDA NA REČICI

V soboto, 4. novembra, ob 19. uri bodo v dvorani kulturnega doma na 
Rečici ob Savinji zazvenele največje Elvisove uspešnice. Izvajala jih bo 
domača in vse bolj prepoznavna skupina Smooth band. Aloha Elvis je 
projekt skupine, njihov koncert na Rečici pa bo otvoritveni, ki mu bodo 
sledili še drugi. Člani skupine obljubljajo, da bodo uspešnice kralja ro-
kenrola zvenele v kar najbolj originalni izvedbi.

ŠS

Večer posvečen Elvisu
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Šolsko varčevanje (10)

Nekaj risb iz slikanice Pikapolonica za mlade varčevalce, ki jo je leta 
1970 izdala Kreditna banka Celje

PRAVILA ZA DELOVANJE 
PIONIRSKIH HRANILNIC 

(nadaljevanje iz prejšnje 
številke)

Svet pionirske hranilnice je štel 
sedem članov, njihov mandat je tra-
jal eno šolsko leto. Svet je skrbel za 
pravilno poslovanje hranilnice in iz-
obraževanje učencev, določal je de-
lovni čas, predlagal uslužbence hra-
nilnice, odločal o posojilih, poročal 
zboru vlagateljev in volil vodjo hra-
nilnice, ki je bil hkrati tudi predsednik 
sveta. Član sveta je bil tudi mentor.

Predsednik sveta je bil učenec, 
ki je bil dejaven varčevalec in se 
je poleg tega odlikoval po osebnih 
vrlinah. Za svoje delo je bil nepos-
redno odgovoren mentorju, sve-
tu hranilnice in zboru vlagateljev. 
Mandat predsednika sveta je bil 
eno šolsko leto, izjemoma je lahko 
bil izvoljen še enkrat.

V pravilih je bil natančno razčle-
njen tudi poslovni razvid hranilni-
ce. Vloge so bile vodene na karti-
cah, posebej za posameznike in 
posebej za organizacije, pa tudi 
na članskih izkaznicah zaradi nad-
zora s strani staršev. V blagajniški 
dnevnik so vpisovali datume, ime-
na varčevalcev, njihove vloge ali 
izplačila in stanja. Za izplačila so 
uporabljali posebne obrazce.

LJUBLJANSKA BANKA – 
POKROVITELJICA PIONIRSKIH 

HRANILNIC
Opisana pravila so, kot smo že 

omenili, nastala v Kreditni banki 
Celje. Le-ta se je leta 1970 pridruži-
la Ljubljanski banki (LB) kot njena 
podružnica. LB je tako prevzela po-
kroviteljstvo nad šolskimi hranil-
nicami, glede na to so se nekoliko 
spremenila tudi pravila. Banka je 
zagotavljala materialne potrebšči-
ne za delovanje hranilnic, slednje 
so dobile žige z besedilom »Pionir-
ska hranilnica osnovne šole …« in 
logotipom LB.

Varčevalci pionirskih hranilnic 
so bili vsako leto vključeni v nagra-
dna žrebanja, za nagradni sklad je 
poskrbela LB. Delo s pionirskimi 
hranilnicami je potekalo po nače-
lih, ki jih je sprejelo vodstvo ban-
ke na predlog sveta mentorjev. 
9-članski svet je imenoval direk-
tor LB za dobo dveh let, v njem je 
bilo osem pedagogov, ki so po šo-
lah delali z mladimi varčevalci, in 
predstavnik banke.

ZAGOTAVLJANJE PROSTOROV ZA 
HRANILNICE

Hitrejšo širitev pionirskih hranil-
nic je zaviralo pomanjkanje ustrez-
nih prostorov, saj so bili številni 
šolski objekti stari in premajhni. 
Tako so ponekod poslovali v do-
besedno nemogočih razmerah, kot 
na primer v Laškem, kjer so ime-
li hranilnico kar pod stopniščem. 
Postopoma so se razmere izbolj-
ševale, stara šolska poslopja so se 
dograjevala, gradile so se nove šo-
le. Kmalu je prevladalo spoznanje, 

da je treba prostor za šolsko hra-
nilnico predvideti že v fazi načrto-
vanja objektov.

OPREMA ZA PIONIRSKE 
HRANILNICE

LB je prevzela tudi dobro prakso 
Kreditne banke Celje, da se vsa 
odvečna in za banko neprimerna 
oprema odstopi pionirskim hranil-
nicam. Ta odločitev je bila pospre-
mljena s številnimi pomisleki, češ 
da se bodo s podarjeno opremo 
osnovnošolci le igrali. V praksi se 

je izkazalo, da so šolarji zelo pazili 
na opremo in v celoti upravičili za-
upanje banke. Sčasoma je LB pos-
krbela za poenotenje opreme pio-
nirskih hranilnic.

PRVO SREČANJE MENTORJEV
Tudi po prevzemu pokrovitelj-

stva nad šolskimi hranilnicami s 
strani LB je ostala ta dejavnost 
najbolj razvita na Celjskem, zato 
ne preseneča dejstvo, da so se v 
celjski podružnici rodile še nekate-
re nove zamisli, kot na primer re-
dna srečanja mentorjev pionirskih 
hranilnic, razne igre in akcija Pika-
polonica.

Junija 1970 je bilo na Veliki pla-
nini prvo posvetovanje mentorjev 
pionirskih hranilnic celjskega ob-
močja. Udeleženci so obravnava-
li predvsem organizacijska vpra-
šanja in pri tem oblikovali stališče, 
da je smiselno odpreti le toliko no-
vih hranilnic, kolikor jih bo mogoče 
organizacijsko ustrezno podpreti. 
Zaradi vse zahtevnejšega dela so 
svetu mentorjev in vodstvu banke 
predlagali, naj občasno organizi-
ra posvete mentorjev. Šolski stro-
kovni organi naj bi se bolj dejavno 
vključevali v razvoj hranilniške de-

javnosti, pri obrestih pa naj bi uve-
ljavili načelo solidarnosti, kar po-
meni, da obresti ne bi dobili vlaga-
telji, ampak bi se zbirale na poseb-
nem računu za solidarnostne in 
humanitarne namene.

POSVET MENTORJEV V 
VUZENICI 

Kljub očitnim uspehom šol-
skih hranilnic je bilo marsikje ču-
titi zadržanost do te izvenšolske 
dejavnosti. Širše družbene pod-
pore ni bilo, nekateri so celo me-

nili, da predstavljajo šolske hranil-
nice le obliko propagandne dejav-
nosti banke. V takšnem vzdušju je 
junija 1972 v Vuzenici potekal dru-
gi posvet mentorjev celjskega ob-
močja. Med udeleženci sta bila tu-
di predstavnika zavoda za šolstvo 
in predstavniki radeljske občine, 
kar je pomenilo pomemben korak 
v smeri širšega sodelovanja.

Na posvet so prišli tudi bančni 
uslužbenci iz Kranja in šolniki pod 
vodstvom ravnatelja OŠ Bohinj-
ska Bistrica Franja Fistra, pa banč-
ni in prosvetni delavci iz Maribora, 
za šolske hranilnice pa so se začeli 
zanimati tudi zamejski Slovenci, ki 
so poslali na posvet predstavnike 
Zveze slovenskih hranilnic in poso-
jilnic iz Celovca.

V šolskih prostorih so pripravi-
li razstavi likovnih in literarnih del 
na temo mladinskega hranilni-
štva, v strokovnem delu pa so go-
vorili o pomenu denarnega varče-
vanja šolske mladine, o pionirskih 
hranilnicah kot o členu v vzgojnem 
procesu, o vlogi pionirskih hranil-
nic v bančnem sistemu, o tehnikah 
poslovanja in o oblikovnih rešitvah 
hranilnikov skozi čas.

Nadaljevanje prihodnjič.

Na Koroškem so bili zelo uspešni pri razvoju šolskega hranilništva; 
na fotografiji ravnatelj OŠ Vuzenica Lojze Gobec izroča nagrado 

uslužbenki.
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Nasveti, Ljudje in dogodki

DARINKA PRESEČNIK, 
svetovalka za hortikulturo

Navadna ciklama (Cyclamen purpurascens)

… je zelnata rastlina. Ime ro-
da ciklam izhaja iz grške besede 
kyklos, ki pomeni krog in se nana-
ša na okrogel koreninski gomolj. 
Srečamo jo po gozdovih po vsej 
Sloveniji. V gozdu jo bomo obču-
dovali v poznem poletju in jeseni, 
ko cveti. Pozornost pritegnejo vijo-
lični cvetovi. V spomladanskem in 
zimskem času jo prepoznamo po 
značilnih temnozelenih listih, kate-
rih spodnja stran je vijoličaste bar-
ve, na zgornji strani pa imajo zani-
mive svetlozelene ali srebrnkaste 
vzorce. Njihove sorte se uporablja-
jo tudi v okrasne namene. Sadimo 
jih lahko v lončke ali na vrt. Pogos-
to jih zasajajo v skalnjake. 

USPEVA DO 2.000 METROV 
NADMORSKE VIŠINE IN JE 

ZAŠČITENA
Navadna ciklama je zimzele-

na rastlina, ki spomladi razvije no-
ve liste, ki se obdržijo preko pole-
tja, jeseni, zime in vse do naslednje 
pomladi. Listi propadejo, ko rastlini 
zrastejo novi. Le če je zima hujša 
in sneg dolgo ne skopni, listi pro-
padejo prej. Cvetovi in listi pože-
nejo iz gomolja, ki je v zemlji in je 
eliptične ali krompirjaste oblike in 
ima premer tudi do 20 cm. 

Cvetove občudujemo od začet-
ka avgusta in vse do konca no-
vembra. Če ima rastlina ugodne 
pogoje, bomo cvetove občudova-
li tudi kasneje. Ciklama uspeva do 
2.000 m nadmorske višine, najpo-
gosteje v listnatih in mešanih goz-
dovih, tudi na gozdnem robu v pol-
senci. Razmnožuje se vegetativno 
in s semeni, ki jih raznašajo mra-
vlje in druge živali. 

Je zaščitena rastlina. Dovolje-
no je nabirati le cvetove in liste, 
ne sme pa se izkopavati rastlin. Je 
strupena, zato se je ne sme zau-

žiti, saj vsebuje glikozid ciklamin, 
ki ob zaužitju povzroči bruhanje, 
črevesne krče, grižo in motne živ-
čevja, kar lahko vodijo v ohromi-
tev centra za dihanje, slednje lah-
ko vodi tudi v smrt. 

HIPOKRAT JIH JE PRIPOROČAL 
PRI TEŽAVAH MATERNICE

Stari Egipčani so že vedeli, da 
so gomolji od ciklam poslastica za 
svinje in so jih dodajali v krmo za-
nje, zato kaže, da so neobčutljive 
na saponine. Vseeno pa mora bi-
ti količina gomoljev majhna, ker se 
sicer lahko zastrupijo. Saponini naj 
bi pomagali k boljšemu izkoristku 
hrane, saj spodbujajo delovanje 
prebavnih žlez. 

Drugače so gomolji močan 
strup za ribe, zato so jih v Sredo-
zemlju uporabljali za omamljanje 
pri ribolovu. 

Hipokrat jih je priporočal pred-
vsem pri težavah maternice, zara-
di njihovih »čistilnih in sproščujo-
čih lastnosti«. 

Trdoživ gomolj je tisto, kar ci-
klami pomaga preživeti. Iz gomo-
lja izraščajo tudi členasta stebel-
ca, ki omogočajo še lažje preživet-
je. Če se zgodi, da se gomolj odtrga 
od podlage, se zakotalijo in se po-
novno zakoreninijo. Zato ciklama 
preživi tudi premike. 

PREŽIVI TUDI ZMRZALI
Nič ji ne pride do živega, preži-

vi tudi zmrzali. Ne mara pa stalne 
vlage in premalo odcedne zemlje. 
Ta rastlina dobro skrbi za svoje po-
tomstvo, kajti v zavetju materinske 
rastline mnogokrat vzkalijo števil-
ne mlade rastline. 

Pri nas jih najdemo v naravi, na 
severu Evrope pa v rastlinjakih. Na-
vadna ciklama je za severnejše de-
žele, onstran Alp, težko dosegljiva 
vrsta, ker ji atlantska klima ne uga-
ja najbolj. A ker je to najbolj dišeča 
ciklama med vsemi vrstami, je še 
zmeraj najbolj iskana in zaželena. 
Gojenje te ciklame je v tistih krajih 
malo bolj zahtevno, zato jo gojijo v 
posebej prilagojenem prostoru, ki 
je pokrit s steklom, vanj pa s sis-
temom cevi vpihavajo hladen zrak. 
V takšnem okolju jim naša ciklama 

prav dobro uspeva. 
Večinoma jo gojijo kot lončno 

rastlino, ki je zaradi svoje lepote in 
omamnega vonja hortikulturno ze-
lo cenjena vrsta. V tamkajšnji lite-

raturi je navedeno, da je najlepše 
ciklame mogoče najti prav v oko-
lici Blejskega jezera. V svetovni li-
teraturi je Slovenija pogosto ome-
njena v zapisih o navadni ciklami. 

Da sodijo vsi odpadki na svoja mesta, komunalne deponije, 
uradnim podjetjem za prevzem odpadkov in surovin idr., ni več 
le stvar kulture, ekološke zavesti in »svobode v nesramnosti«! 
Je zahteva državne in lokalne zakonodaje ter vsakega lastnika, 
da se na »moje« ne odlaga tujega, (vašega) elektronsko-plastič-
nega odpada, še zlasti pa ne nevarnih in okolju škodljivih od-
padkov. 

Da se lastnik dveh odpisanih tv aparatov tega ne drži, je jasno tu-
di v tem primeru, dvomiti pa gre, da se ne zaveda, kaj počne. V goz-
du, ob cesti, tik ob koritu Savinje, kjer bo najbrž na koncu odpadek 
pristal, med Homcami in Melišem ni kontejnerjev za te vrste nesna-
ge, zato gre za opomnik bivšemu lastniku, ki najbrž ni zavrgel nevar-
nih odpadkov v lasten gozd, da se spametuje in odpelje aparata na 
mesto, kamor spadata.

Jože Miklavc

BODICA TEDNABODICA TEDNA

(Foto: Jože Miklavc)
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90 LET FANIKE ZAKRAJŠEK IZ LAČJE VASI

Še vedno iskrivega duha in dobrega spomina

Faniko Zakrajšek (druga z leve) so obiskali predstavniki Društva 
upokojencev in Občine Nazarje ter kokarskega krajevnega odbora. 

V oktobru je 90. rojstni dan pra-
znovala Fanika Zakrajšek iz Lačje 
vasi. Ob tej priložnosti so jo obiska-
li predstavniki Društva upokojen-
cev in Občine Nazarje ter kokarske-
ga krajevnega odbora. Slavljenka je 
sicer potožila, da ji zdravje ne služi 
več dobro, hodi ob pomoči bergel, a 
v razgovoru se je razkrilo, da je iskri-
vega duha in dobrega spomina.

Pri obujanju dogodkov iz prete-
klosti nam je zaupala, da ji je zibelka 
tekla na Prihovi v številni kmečki dru-
žini. Osnovno šolo je obiskovala na 
Rečici ob Savinji, v uk za trgovko pa 
se je podala do Vratanarjev v Nizki.

V POMOČ PRI DOMAČIH 
OPRAVILIH JIM JE BILA 

SLUŽKINJA
Moža je spoznala na eni od nje-

govih voženj, v tistem času je na-
mreč vozil kamion. »Bili so lepi, a 
težki časi. Ustvarila sva si družino. 
Ob gradnji najinega doma sva ve-
liko sama postorila. Predvsem za 
gradnjo je bil zadolžen mož. Čez 
teden je vozil, ob vikendih smo zi-
dali,« je povedala Fanika in doda-
la, da so zaradi narave njunih de-
lovnih obveznosti, oba sta bila na-
mreč odsotna po cele dneve, v hi-
ši imeli služkinjo. Ta je skrbela za 
gospodinjstvo in za sinova Marka 
in Jožeta.

Danes Zakrajškova služkinje ni-
ma, v veliko pomoč ji je snaha 
Zvonka in sin Jože ter vnuk Joc z 
družino. Deli jih namreč le dvori-
šče. V veliko oporo ji je tudi mož, 
ki skrbi za levji delež gospodinj-
skih del.

Marija Šukalo

KOLO KOT PREVOZNO SREDSTVO 
ZA SLUŽBO

Delovne izkušnje si je nabira-
la po trgovinah v naši dolini. Pos-
tala je tudi poslovodja. »V trgovi-
ni je bilo delo težko, predvsem za 
ženske. Ko je prišla roba, jo je bi-
lo potrebno ročno izprazniti s to-
vornjaka. Vreče, težke po 50 in 
tudi 100 kilogramov, smo pogos-

to same znosile v skladišča.
Tudi računalnikov ni bilo. Vse 

prejemnice in kalkulacije blaga 
smo izračunale ročno. Ko sem de-
lala v Ljubiji, sem imela deljen de-
lovni čas. Na delo sem se vozila s 
kolesom, saj je to bilo edino prevo-
zno sredstvo tedanjega časa,« se 
je svojih delovnih dni spominjala 
Zakrajškova.

NAZARJE

Večer pesmi in besede zaključili z druženjem

… pevcev Martinovega zbora v cerkvi Marije Nazaret

Nastop pevk zbora Nazaret in … 

V nazarski cerkvi je Kulturno 
društvo sv. Martina Marija Naza-
ret pripravilo večer pesmi in bese-
de. Pesmi Gor na Dobrovlje, Goreči 
ogenj brez plamena, Rožni venec, 
Rasti, rasti rožmarin, Ave verum in 
druge v izvedbi pevcev Martinove-
ga zbora, zbora Nazaret in vokal-

ne skupine Sončnice so navdušile 
številne poslušalce. 

Dogodek so obogatili recitatorji 
s prozo in poezijo. Avtorsko so se 
predstavile Rozalija Tkavc iz Naza-
rij in Ana Remic iz Spodnjih Kraš. 
Odlomke iz del Antona Jelena in 
Marije Jelen Brenčič iz Šentilja je 

prebiral njun sin Blaž. Pesmi Sreč-
ka Urtlja – Matevževega iz Žlabra 
sta recitirali vnukinji Klara in Ur-
ška Bider, ki sta dogodek tudi po-
vezovali.

Ob zaključku so pevci skupaj 
zapeli pesem Misijonar in tako 
na svojstven način obeležili mi-
sijonsko nedeljo, ki je sledila. Na-

to so ljubitelji petja in sloven-
ske besede druženje nadaljevali 
v samostanski obednici, kjer so 
ob kulinaričnih specialitetah raz-
mišljali o dobroti. Pri tem so se 
strinjali, da je ta kot ljubezen, ki 
se razdaja bližnjemu in mu nu-
di oporo. 

Tekst in foto: Marija Šukalo

»Računalnikov ni bilo. Vse 
prejemnice in kalkulacije 
blaga smo izračunale ročno. 
Na delo sem se vozila s 
kolesom, saj je to bilo 
edino prevozno sredstvo 
tedanjega časa.«
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GASILSKA VAJA NAZARJE – LUČE 

Pri posredovanju v prometni nesreči sodelovali nazarski in 
lučki gasilci

Člani enote za tehnično posredovanje 
iz PGD Nazarje so uporabili novo 

akumulatorsko orodje milwaukee, ki so ga 
nabavili v PGD Luče.

V okviru meseca požarne varnosti so v PGD Nazarje in Luče pripravili skupno vajo s 
predpostavko prometne nesreče.

Gasilska društva pripravljajo vaje, da bi bili ope-
rativni člani usposobljeni za intervencije v najra-
zličnejših situacijah. V PGD Nazarje in Luče so tako 
v okviru meseca požarne varnosti pripravili skupno 
vajo s predpostavko prometne nesreče.

IZ VOZILA REŠILI PONESREČENCA
Vaja ni bila napovedana, na pozivnike se je iz 

PGD Luče odzvalo sedem članov z dvema vozi-
loma, enota iz Nazarij je na intervencijo izvozila 
s šestimi člani in vozilom za hitro reševanje. Na-
loga gasilcev iz Luč je bila požarno in protina-

letno zavarovati kraj dogodka. Zaradi obsežno-
sti nesreče je bilo potrebno izvesti popolno za-
poro – sicer namišljene – ceste. 

V avtomobilu, ki je bil obrnjen na bok, je bi-
la vkleščena oseba, tej so gasilci iz Luč že nudili 
prvo pomoč in ji namestili vratno opornico. Čla-
ni enote za tehnično posredovanje iz PGD Na-
zarje so nato poškodovano osebo s tehničnim 
posegom rešili iz zverižene pločevine. Pri tem 
so uporabili novo akumulatorsko orodje milwa-
ukee, ki so ga nabavili v PGD Luče, s katerim so 
bili zelo zadovoljni.

PREVERJANJE USPOSOBLJENOSTI 
Vaja je bila namenjena usposabljanju gasil-

cev iz PGD Luče, kako, kje in kdaj posredovati 
oziroma na samem kraju nesreče pripraviti te-
ren enoti za tehnično posredovanje iz Nazarij. 
»Gasilci iz Luč so s postopki posredovanja dob-
ro seznanjeni, sedaj smo to izvedli še v praksi, 
je povedal Jernej Pečovnik, vodja vaje, član teh-
nične enote in podpoveljnik PGD Nazarje. Na va-
ji so preverili še delovanje radijskih zvez, da so 
ugotovili pokritost oziroma delovanje le-teh na 
samem terenu.

Marija Lebar, fotodokumentacija 
PGD Luče in Nazarje

ŽUPNIJA ŠMARTNO OB DRETI 

Srečanje zakoncev jubilantov 

Zakonci jubilanti in njihovi bližnji so se udeležili maše v cerkvi sv. Martina. (Foto: Meri Gluk) 

V Šmartnem ob Dreti že nekaj let pripravljajo 
srečanje za tiste zakonske pare, ki v tekočem le-
tu praznujejo okrogle obletnice porok. Dogodek 
z mašo in druženjem poteka v okviru praznova-
nja krajevnega praznika, saj se tako zakonci kot 
celotna župnija zavedajo vrednote urejenega 
zakonskega in družinskega življenja.

Tokratne slovesnosti, ki so jo pripravili četrto le-
to zapored, se je udeležilo dvanajst parov različnih 
generacij. Praznovali so od pet do 55 let skupnega 
življenja. Župnik Ivan Šelih je v nagovoru dejal, da 
je za odnos med zakoncema pomembna čisto vsa-
ka obletnica poroke, ne le okrogla. Ta dan naj bo 
vedno tudi priložnost, da si zakonca vzameta čas 
zase in da si znova izpovesta ljubezen. 

Po končanem obredu so bili jubilanti pova-
bljeni v župnijski prostor na druženje in klepet 
ob pripravljenih dobrotah.

Marija Lebar



Savinjske novice št. 44, 3. november 2017 17

Oglasi

Športniki podpirajo prireditev in so aktivni 
predlagatelji svojih kandidatov 

V rubriki Športnik leta 2017 Zgornje Savinjske 
doline se pogovarjamo z zanimivimi ljudmi, ki so 
povezani s športom in so direktno ali posredno 
vključeni v priprave za izvedbo glasovanja, pro-
mocijo, nominacije ter zaključno prireditev. Ena 
izmed njih je popularna mlada slovenska estra-
dnica, profesionalna pevka, sopranistka Moj-
ca Bitenc, nekdaj aktivna športnica iz Zgornjih 
Pobrežij. Povedala nam je, kako je videti tako ve-
lik podvig s strani in kakšna ima pričakovanja 
ter predloge glede Športnika leta 2017. Povedala 
je tudi, koga in za kaj bi predlagala žiriji.

PRI ROKOMETU PRIDOBILA VELIKO 
DRAGOCENIH VRLIN

Mojca Bitenc, sopranistka in bivša roko-
metašica v RK Nazarje:

»Rokomet sem začela trenirati bolj zaradi 
zdravja in glede na bližino mojih drugih obšol-
skih obveznosti ter šolanje v Glasbeni šoli Na-
zarje, kar je bila takrat najboljša izbira. Rokomet 
mi je kot šport zelo blizu, želela bi, da se v naši 
dolini še bolj razvije. 

Trenirala in igrala sem do leta 2013, ko sem 
si na eni izmed tekem poškodovala kolensko 
vez. V klubu sem se odlično počutila predvsem 

zaradi izvrstnih soigralk, izjemnih osebnosti 
vodstva kluba in še posebej trenerja Branka 
Dobnika. 

Ob tem sem pridobila veliko dragocenih vrlin, 
kot so sodelovanje v ekipi, zdrava tekmoval-
nost, strpnost, sprejemanje porazov in veselje 
ob uspehih. Na športno udejstvovanje imam za-
res lepe spomine, še najmanj na poškodbo, ki je 
v veliki meri preprečila aktivno nadaljevanje. A 
je spremljanje in sodelovanje po takšnih izkuš-
njah še vedno pravi izziv.

ŠPORTNIKI IN GLASBENIKI IMAJO VELIKO 
SKUPNEGA

Komisiji bi za letošnjo sezono kot možnost 
nominiranja priporočila člansko ekipo Košar-
karskega kluba Nazarje (KKN), katere član je tu-
di moj brat Primož. Lansko leto so bili kot ekipa 
v končnici za uvrstitev v 2. slovensko košarkar-
sko ligo, kar je bil velik uspeh za majhen klub 
v množici konkurentov po vsej Sloveniji. Oseb-
no menim, da je to odličen športni klub, ki lepo 
vzgaja mlajše selekcije in jim nudi dober razvoj 
vse do članske selekcije.« 

Bitenčeva, ki je končala študij petja na aka-
demiji za glasbo, vzporedno pa še študij medi-
cine, nam je na vprašanje, kaj ji pomeni nastop 
na zaključni prireditvi Športnika leta 2017, deja-
la: »Vesela sem, da me je organizator Ivo Milo-
vanovič letos povabil k sodelovanju na priredi-
tvi. Mislim, da imamo športniki in glasbeniki ve-
liko skupnega. Vsi potrebujemo za svoj razvoj v 
prvi vrsti talent in nato veliko volje, vztrajnosti, 
vsakodnevne treninge (vaje), številne nastope 
in veliko sreče na svojih profesionalnih poteh.«

TUDI LETOS POSEBNI POKALI ZA 
NAGRAJENCE

Že prav kmalu se bo ponovno sestala strokov-
na komisija, ki bo oblikovala predloge za letoš-
nji nabor kandidatov kot osnovo za glasovanje 
in odločanje o športnikih, klubih, najboljših or-
ganizatorjih športnih prireditev ter zaslugah za 
vseživljenjsko udejstvovanje. Izvedeli smo, da 
je že odločeno, da bodo na zaključni prireditvi 
razdelili lanskoletnim pokalom podobne, pre-
poznavne lesene umetnine in s tem ponovno 
poudarili simboliko naše doline ter pomen izra-
be kakovostnega domačega lesa. 

Tekst in foto: Jože Miklavc

Slovenska estradnica, sopranistka Mojca 
Bitenc bo nastopila na zaključni prireditvi 

Športnik leta.
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DRŽAVNO TEKMOVANJE ZA ZLATO KUHALNICO

Srebrna kuhalnica ljubenskim šolarkam

Šolarke, ki so osvojile srebrno kuhalnico, so bile zelo ponosne na 
svoje delo. (Fotodokumentacija OŠ Ljubno ob Savinji)

Na Gostinsko turističnem zboru 
Slovenije v Kranjski Gori si je ku-
harska ekipa Osnovne šole Ljubno 
ob Savinji z drugim mestom prislu-
žila srebrno kuhalnico in za nag-
rado se bo udeležila kuharske de-
lavnice v Vili Podvin pri šefu Uro-
šu Štefelinu.

ODLIČNE OCENE
Trojica kuharic pod mentorstvom 

Marije Ermenc je pripravila kranj-
sko klobaso v kruhovi roladi s hre-
novo omako ter zapečenim sirom in 
sladke skutine štruklje z brusnično 
omako, hruško pokuhano v portov-
cu ter drobljencem. Tekmovalna eki-

pa je bila za jedi, pogrinjek in celot-
no delo odlično ocenjena, a je mo-
rala priznati premoč ekipi iz Železni-
kov. V ekipi Ljubnega so bile: Maja 
Ermenc, Dea Nadlučnik, Laura Šu-
šterič in rezerva Petra Brunet.

V PRETEKLOSTI ŽE NAGRAJENI
Ljubenska šola že leta sodelu-

je na različnih kuharskih tekmova-
njih in dosega zelo dobre rezultate. 
Zmagali so na tekmovanju Kuhna 
pa to, najbolj prestižna nagrada pa 
je bilo doslej povabilo v Washing-
ton, kjer so predstavljali savinjsko 
kuhinjo v slovenski ambasadi.

Štefka Sem

OBELEŽITEV 60-LETNICE IZSTRELITVE SPUTNIKA 

Prvi satelit je omogočal zaznavanje meteoritov

Dr. Stanko Blatnik je predstavil tehnične karakteristike umetnega 
satelita Sputnik. (Foto: Marija Šukalo)

Center za družine Medgen hiša 
Rečica ob Savinji je gostila razsta-
vo »60 let Sputnika – vpliv na ra-
zvoj tehnologije in družb« ter pre-
davanje z istoimenskim naslovom. 
O umetnem satelitu, ki so ga pred 
šestimi desetletji izstrelili Sovje-
ti, je spregovoril dr. Stanko Blatnik. 
Direktor Inštituta za simbolno ana-
lizo in razvoj informacijskih tehno-
logij IPAK je predstavil pomen sa-
telita, s katerim se je pričela vesolj-
ska doba. 

V 98 MINUTAH OKOLI ZEMLJE
»4. oktobra 1957 so iz Tjuratama 

v Kazahstanu izstrelili raketo R-7 s 
Sputnikom. Ta je potreboval le 98 
minut, da je obkrožil Zemljino or-
bito. Satelit je bil težak 84 kilogra-

mera in je bil izdelan iz le dveh mi-
limetrov debele aluminijaste zlitine, 
sestavljali so ga še štiri dolge an-
tene, ki so bile kot lovke. »Satelit je 
meril gostoto atmosferskih plasti in 
pošiljal podatke prek radijskega si-
gnala, omogočal je tudi zaznavanje 
meteoritov. Le mesec dni pozneje 
so Sovjeti v vesolje izstrelili Sputnik 
2, skupaj z njim je v vesolje poletela 
psička Lajka, prvo živo bitje. Pozne-
je so v vesolje izstrelili še več Spu-
tnikovih misij,« je med drugim po-
vedal doktor fizike. 

Kako je potekala izstrelitev in 
kakšen odmev je ta imela v teda-
nji javnosti, si je bilo moč ogledati 
na razstavljenih plakatih, ki jih je v 
Medgen hiši postavil Inštitut. 

Marija Šukalo

mov, imel pa je merilne naprave in 
dva radijska oddajnika. Njegova 
misija je trajala 22 dni,« je povedal 
raziskovalec in publicist. 

SATELIT MERIL GOSTOTO 
ATMOSFERSKIH PLASTI

Po Blatnikovih besedah je imel 
satelit skoraj šesto milimetrov pre-

PREDAVANJE RAJKA ŠKARIČA V MOZIRSKI GALERIJI

Tema Skrivnost je v odnosu privabila širok krog poslušalcev
Osrednja knjižnica Mozirje je 

v sodelovanju s PGD Mozirje or-
ganizirala prvo v nizu predavanj 
Rajka Škariča iz društva Skupaj 
za zdravje človeka in narave. Na-
slov Skrivnost je v odnosu, je pri-
tegnil lepo število poslušalcev, ki 

so napolnili galerijski prostor. 
Predavatelja in njegovo delo je 

pozdravila in predstavila direktori-
ca knjižnice Petra Širko Poljanšek. 
Odziv na strani poslušalcev je potr-
dil pravo odločitev, ki sta jo spreje-
la s predsednikom mozirskih gasil-

cev Romanom Čretnikom ml., da bi 
bilo dobro niz predavanj odpreti za 
širšo javnost. 

Škarič je spregovoril o potreb-
nosti dobrega odnosa človeka s 
samim sabo. Le na ta način je po-
tem v naslednjem koraku možen 

odnos do sočloveka, do narave, na-
ravnih danosti in življenjskih vzor-
cev. Dodal je, da je vsakdo v prvi 
vrsti le človek. Če hoče gojiti odno-
se, mora zato najprej sleči vlogo, 
ki jo v življenju igra, bodisi poklic 
ali kaj drugega. Obiskovalce je za-
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to prosil, da te življenjske vloge pustijo zunaj na 
obešalniku, vstopijo pa zgolj kot ljudje.

V naslednjih predavanjih, tja do sredine mar-
ca, bo spregovoril o medsebojnih odnosih v kri-
zi, o vrednosti staranja, vitalnosti, pasteh sodob-
ne hrane in zdravju. 

Benjamin Kanjir

Rajko Škarič je z veseljem odgovarjal 
na vprašanja, ki so se obiskovalcem 
porodila ob poslušanju. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

TETKA JESEN V ŠMARTNEM OB DRETI

Dogodek obogatili s kulturnim programom in delavnicami

Otroci podružnične osnovne šole Šmartno ob Dreti in tamkajšnjega vrtca so pripravili pester 
glasbeni program. (Foto: Marija Šukalo)

Že vrsto let atrij podružnične šole in vrtca v 
Šmartnem ob Dreti v oktobru oživi. Otroci vrtca 
in šole ob pomoči učiteljic in strokovnih delavk 
pripravijo praznovanje prihoda jeseni. Na »žurko« 
so povabili starše, stare starše in druge prijatelje. 

Da je bil dogodek kar se da slovesen, so prip-
ravili raznolik program. Z recitacijami, skeči, pe-
smicami in plesi so oznanjali, da je tudi k njim 
prišla jesen. Po programu je sledilo druženje 
na ustvarjalnih delavnicah. Otroci so ob pomo-
či staršev izdelali izdelke iz jesenskih plodov in 
drugih materialov. Pečena krompir in kostanj ter 
ajdovi žganci z mlekom so bili kot naročeni za 
okrepčilo po »napornem« ustvarjanju. 

Marija Šukalo

GORNJI GRAD

Prometno tehniški dan – varno v prometu

Prometno tehniškega dne so se udeležili otroci starejših skupin vrtcev Gornji Grad in Bočna 
ter učenci centralne osnovne šole Gornji Grad in podružnic.

Otroci starejših skupin vrtcev Gornji Grad in 
Bočna ter učenci centralne osnovne šole Gor-
nji Grad in podružnic so imeli prometno tehni-
ški dan. Pri izvedbi so aktivno sodelovali reše-
valci iz Mozirja, specialne enote policije, pro-
metna policija, policist s psi, policijska godba, 
policist z vozilom za preverjanje osebne iden-
titete, revirni policist s Policijske postaje Mo-

zirje in Zavod Varna pot iz Ljubljane.
Učenci so se zbrali v svojih matičnih učilni-

cah. Nato so jih razredniki pospremili v učilnice 
prometnih delavnic in postaj reševalcev ter po-
licistov. Delo je potekalo nemoteno po razpore-
du. Vodje posameznih postaj in delavnic so svo-
je delo prilagodili starostni stopnji otrok. 

Učenci prve triade in otroci iz vrtca so si ogle-

dali lutkovno predstavo. Učenci druge in tretje 
triade so nadgradili znanje o prometni varnos-
ti na delavnicah Zavoda Varna pot. Reševalec 
je prikazal uporabo in delovanje defibrilatorja. 
Specialna enota policije je predstavila zahtev-
nost in smisel njihovega poklica. Policist s psom 
je predstavil pomen in način dela s psom pri od-
krivanju kriminala, mamil in drugih prepoveda-
nih substanc. Policist z vozilom za odkrivanje 
identitete je prikazal namen uporabe njihove-
ga vozila. Policist prometne policije je predstavil 
pomen motorja pri nasvetih in odkrivanju prekr-
škov v prometu. Revirni policist je predstavil 
opremo policista na meji ali na prireditvah ter 
njegovo vsakdanjo opremo. Godbeniki so učen-
ce zabavali s svojimi instrumenti in zabavno pri-
povedjo. Kuharice so se potrudile in vse obisko-
valce prijazno pogostile.

Učenci, otroci in njihovi spremljevalci – peda-
goški delavci smo bili s potekom in izvedbo pro-
metno tehniškega dne zelo zadovoljni. Hvaležni 
smo sodelujočim, da je tako uspel.

Irena Poznič
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KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Na željo Radenske Creativ tekma prej, drugih želja jim niso izpolnili

Prekmurci so bili konkurenčni samo v 
prvi četrtini tekme, gostitelji pa so pridno 

zadevali iz vseh položajev. 
(Foto: Roman Mežnar)

Košarkarska sezona se za nazarske košarkar-
je nadaljuje s polnim tempom. V drugi polovi-
ci oktobra so odigrali dve tekmi 3. SKL vzhod in 
dosegli polovičen izkupiček. V petek, 20. okto-
bra, so izgubili proti Slovanu v Ljubljani. Teden 
dni kasneje bi morali igrati doma proti Radenski 
Creativ iz Murske Sobote, vendar je bila tekma 
na željo Prekmurcev odigrana že v sredo, 25. ok-
tobra, Nazarčani pa so jo prepričljivo dobili.

PREMAGALI KRŠKO, A IZGUBILI PROTI 
SLOVANU

Članska ekipa Nazarij je ambiciozno zakoraka-
la v novo sezono. Na prvi tekmi v novi sezoni so bi-
li prepričljivo boljši od Krškega. Porazi so sestavni 
del športa, kar so nazarski košarkarji spoznali že v 
drugem krogu prvenstva proti ljubljanskemu Slo-
vanu. Nekoč slovenski prvoligaš je bolje odigral 
zadnji del srečanja in tekmo dobil s 85:76.

PORAZILI RADENSKO 
CREATIV 

Tretje kolo je bilo na sporedu 27. oktobra, ven-
dar je bila tekma med Nazarjami in Radensko 
Creativ na željo slednjih odigrana dva dni prej. 
Košarkarji iz Murske Sobote so prispeli v Nazar-
je s popotnico dveh porazov proti Hrastniku in 
Slovanu, zato so prišli iskat prvo zmago v sezo-
ni. Konkurenčni so bili le v prvi četrtini srečanja, 
potem pa so domači košarkarji prevladali v vseh 
elementih igre, kar se je odrazilo na končnem 
rezultatu 93:60. Priložnost za igro so dobili vsi 
nazarski košarkarji in jo dobro izkoristili, strel-
sko pa je izstopal Primož Bitenc z 19 doseženi-
mi točkami.

Sedaj sledi 14 dni premora, nato začnejo tek-
movanje tudi v pokalu, v prvenstvu pa predvido-
ma 11. novembra gostijo Bistrico. 

Roman Mežnar

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO

Zmaga in poraz v uvodnih drugoligaških tekmah
Odbojkarice OK KLS Ljubno ob 

Savinji so prvo tekmo v drugoliga-
ški konkurenci odigrale v gosteh 
pri ekipi Prevalje, ki je v lanski se-
zoni osvojila drugo mesto tega tek-
movanja. Favoriziranim domačin-
kam so se dobro upirale, vendar 
kljub temu ostale praznih rok. 

DOBRA BORBA, A BREZ ZMAGE
V prvih dveh nizih sta bili ekipi 

izenačeni do končnice setov, na-
to so Ljubenke naredile nekaj na-
pak, kar je pomenilo vodstvo z 2:0 
za domačo ekipo. V tretjem setu 

so bile enakovredne domačinkam, 
vodile tudi s štirimi točkami pred-
nosti, kar pa je bilo premalo za kaj 
več kot zmaga ekipe Prevalje z re-
zultatom 3:0 (25:22; 25:19; 25:21).

PRVA DOMAČA ZMAGA 
Na prvi letošnji domači prven- 

stveni tekmi so gostile ekipo Vu-
zenice. V prvem setu so hitro po-
vedle z 8:3, nato so gostje malo 
zmanjšale razliko na 11:9, Ljuben-
ke pa so s serijo petih točk razliko 
samo povečevale in set zanesljivo 
dobile z rezultatom 25:13. 

Drugi set so bolje začele Vuze-
ninčanke, zelo dobro servirale in 
povedle z 9:3. Domači trener je z mi-
nuto odmora in zatem z boljšo igro 
svojih varovank pomagal rezultat 
znižati na 13:16, kaj več pa gostite-
ljicam v tem setu ni uspelo. V tret-
jem so gostje po zaslugi slabega 
sprejema domačih igralk hitro po-
vedle z visokim vodstvom 10:2, do-
mači trener je z menjavami posku-
šal spremeniti potek igre, vendar 
je igralkam KLS-a v končnici seta 
zmanjkalo sreče in gostje so poved-
le v setih z 2:1. Četrti set so po zaslu-

gi odličnih servisov Zoje Brglez po-
vedle z 8:0, nato pa brez večjih te-
žav osvojile set in izenačile rezultat. 
Odločilni peti set je bil do pete točke 
povsem izenačen, nato so po zaslu-
gi dobrih servisov Tadeje Pečnik po-
vedle 9:5, vendar se gostje niso pre-
dale in rezultat izenačile na 11:11. Po 
odličnih servisih Zoje Brglez pa so 
Ljubenke v zaključku tekme osvo-
jile niz in s končnim rezultatom 3:2 
(25;13; 19:25; 23:25; 25:17, 15:11) vknji-
žile prve točke v letošnjem višjem 
rangu tekmovanja.

Franjo Atelšek

NAMIZNOTENIŠKI KLUB SAVINJA LEAN REŠITVE

Lučani nadaljujejo z zmagovitim nizom

V soboto so Lučani pred številnimi domačimi navijači premagali 
ekipo NTD Kajuh Slovan iz Ljubljane. (Foto: Maja Plaskan)

Ekipa NTK Savinja Lean rešit-
ve uspešno nadaljuje tekmovanje 
v prvi slovenski ligi. V soboto so v 
četrtem krogu pred številnimi do-
mačimi navijači v šolski telovadni-
ci v Lučah gostili ekipo NTD Kajuh 
Slovan iz Ljubljane. Zmaga je po 
dvournem dvoboju pripadla doma-
čim tekmovalcem, ki so nasprotni-
ke premagali s prepričljivim rezul-
tatom 5:1. 

Po dve posamični zmagi sta 
prispevala Jure Slatinšek in Miha 
Grampovčnik, eno pa je dodal Pa-
trik Rosc. Z drugo zaporedno zma-
go so se Lučani na lestvici povzpeli 
na peto mesto prve slovenske na-
miznoteniške lige. Naslednji dvo-
boj se bo odvil že to soboto. Sa-
vinjčani se bodo v Izoli pomerili z 
ekipo NTK Arrigoni.

Tjaša Pečovnik



Savinjske novice št. 44, 3. november 2017 21

Šport

TINA ROBNIK DOSEGLA UVRSTITEV KARIERE

Z devetim mestom potrdila normo za olimpijske igre

Tina je na tekmi dosegla deveto mesto, doslej je bil njen najboljši 
rezultat na veleslalomu svetovnega prvenstva 15. mesto. 

(Fotodokumentacija TR)

Zadnjo soboto v oktobru se je 
začela sezona smučarskega po-
kala za ženske z veleslalomom v 
avstrijskem Söldnu. Lučanka Tina 
Robnik je že na prvi tekmi prikaza-
la dobro pripravljenost in z dvema 
odličnima vožnjama dosegla deve-
to mesto, svoj najboljši rezultat v 
svetovnem pokalu. Že lansko sezo-
no je bila kandidatka za udeležbo 
na olimpijskih igrah, v soboto pa je 
potrdila normo.

»Z rezultatom na prvi tekmi sem 
zelo zadovoljna,« je povedala Rob-
nikova. »Uspeli sta mi dve vožnji, 
kakršnih sem trenutno sposobna. 
Čeprav je tekma v Söldnu na kole-
darju bolj zgodaj in še marsikate-

ra tekmovalka ni v optimalni formi, 
sem dobila potrditev, da sem v prip-
ravljalnem obdobju dobro trenirala 
in naredila napredek. Lani sem že 
nakazovala smučanje, ki bi me pri-
peljalo v deseterico, kar mi je tokrat 
uspelo. Ta rezultat mi je dal tudi ne-
ko potrditev, da sem se pravilno od-
ločila za menjavo smuči z Elana na 
Völkl. V svoji tehniki smučanja vidim 
kar nekaj rezerv in verjamem, da še 
lahko napredujem.« 

Do naslednje tekme imajo smu-
čarke daljši premor. Naslednja ve-
leslalomska tekma bo 25. novem-
bra v Killingtonu v Združenih drža-
vah Amerike.

Štefka Sem

3. SAVINJSKA REGATA JADRALNEGA KLUBA SAVINJA 2017

V znamenju legendarnega skiperja Dušana Puha

Lučki Viharniki so se veselili pokala prvakov in druženja z Dušanom Puhom (peti z desne). 
(Foto: Tomaž Petek)

Ekipe članov Jadralnega kluba Savinja (JKS) 
so se od 21. do 24. oktobra tretjič od ustanovitve 
in aktivnega delovanja odpravile na »mokro« 
srečanje na Jadran, kjer so organizirali in izved-
li tretjo Savinjsko regato. Na njej je sodelovalo 
deset jadrnic tipa B40 s posadkami iz Savinjske 
doline – od Luč do Žalca – med njimi tri ženske 
ekipe. Kljub močnemu vetru so uspešno opra-
vili štiri plove. Najuspešnejši so bili Viharniki iz 
Luč z legendarnim skiperjem Dušanom Puhom.

LUČANI PRIJADRALI NA PRVO MESTO
Veter in dež nista zmotila pestrega družabne-

ga življenja na pomolu marine Piškera na Kor-
natih. Na regatnem polju pa je z lučkimi jadralci 
blestel legendarni slovenski skiper Dušan Puh, 
s katerim so Lučani z veliko prednostjo zmaga-
li v vseh štirih plovih pred drugouvrščeno ekipo 
Biomasa s Primožem Zvirom. Tretje mesto je za-
sedla ekipa JK Živa-Ana iz Žalca, ki ji je dajal »ve-
tra« skiper Vid Blagotinšek. 

OD ŽENSK ZMAGALE 
LIMONCE

Tri ženske posadke so se potegovale za pokal 
za najboljšo žensko ekipo. Zmagale so Limonce 
s skiperjem Stankom Kolarjem, sledili sta ekipi 

Sanjski in Bonaca s skiperjema Zoranom Keri-
nom in Sašem Jerajem. Tako postajajo članice in 
člani Jadralnega kluba Savinja vse bolj zapeče-
ni rivali in pravi pomorščaki.

Jože Miklavc

PORTUGALSKA

Zvirova na maraton v Porto
Ob intenzivni negi in sanaciji 

športne poškodbe piriformis sin-
drom in postopnem treniranju se 
je počutje ultra maratonke Bernar-
de Zvir izboljšalo do te mere, da 
se je odločila nastopiti na zname-

nitem maratonu v Portu na Portu-
galskem. Tja se je odpravila danes, 
da bo po počitku in dnevu treninga 
tekla v nedeljo, 5. novembra. 

42 km dolgo tekmovalno tra-
so bo poizkušala preteči čim bolj-

še, v družbi več sto športnikov pa 
se bo za uvrstitve v evropski kon-
kurenci pomerilo še nekaj Slovenk 
in Slovencev. Kot nam je poveda-
la, ne gre le za dokazovanje ponov-
ne moči in zbiranje uspehov na po-

membnih evropskih tekmovanjih, 
bolj jo vleče želja po uživanju v te-
ku, saj bo tekla, dokler jo bodo nes-
le noge, pa četudi le za lastni uži-
tek in zdravje.

Jože Miklavc
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

•	 IZ	SEFA	TRGOVINE	UKRADEL	DVA	DNEVNA	IZKUPIČKA
Luče: Mozirski policisti so bili 25. novembra obveščeni o tat-

vini denarja iz trgovine v Lučah. Neznani storilec je 18. novembra 
iz sefa ukradel dva dnevna izkupička. Policisti o dogodku še zbi-
rajo informacije.
•	 MOČAN	VETER	POVZROČAL	ŠKODO

Mozirje: 29. oktobra ob 8.14 je pri nakupovalnem centru v Mo-
zirju močan veter na pomožnem objektu za vozičke odkril stre-
ho. Ta je poškodovala dve parkirani osebni vozili. Posredovali so 
gasilci PGD Mozirje. Odstranili so streho s parkirišča in pomožni 
objekt prestavili na varno.

Mozirje: 29. oktobra ob 11.46 je na Savinjski cesti v Mozirju mo-
čan veter poškodoval reklamno tablo nad cestiščem. Posredo-
vali so gasilci PGD Mozirje. Poškodovano tablo, ki je ovirala pro-
met, so odstranili.

Luče: 29. oktobra ob 18.49 se je na cesto Luče-Ljubno ob Savi-
nji v Konjskem vrhu podrlo drevo. Gasilci PGD Luče so podrto dre-
vo razžagali, odstranili in očistili cestišče.

PD CELJE MATICA BO ZGRADIL NOV KOCBEKOV DOM NA KOROŠICI

Gradnja koče bo vredna najmanj 400 tisoč evrov

V društvu planirajo prvo akcija čiščenja pogorišča, saj ga ne morejo 
zaščititi pred radovedneži in skritimi pastmi novozapadlega snega, 

ki so lahko smrtno nevarne. (Foto: Beno Karner)

Za vse, ki bi želeli priskoči-
ti na pomoč pri gradnji novega 
planinskega doma na Koroši-
ci, je PD Celje Matica odprl po-
seben račun. Hvaležni bodo za 
vse prispevke.

TRR: 051 0080 1595 8723
Sklic: 00 005 
Namen: prispevek za izgra-

dnjo novega doma na Korošici

Člani Planinskega društva Ce-
lje Matica planirajo spomladi za-
četi z gradnjo nove planinske ko-
če na Korošici. V petek, 20. okto-
bra, je namreč požar popolnoma 
uničil Kocbekov dom, kjer so ne-
davno zaključili dvanajstletno ob-
dobje tretje sanacije. Sredstva od 
zavarovalnice ne bodo zadoščala 
za investicijo, ki je po prvih ocenah 
vredna 400 tisoč evrov. V društvu 
so zato odprli poseben bančni ra-
čun za pomoč pri zbiranju sredstev 
za gradnjo novega doma.

OSTALO POGORIŠČE Z OŽGANIMI 
STENAMI IN ZVITO PLOČEVINO
Ob južnem vznožju Ojstrice je 

ostalo samo pogorišče z nekaj ož-
ganimi kamnitimi stenami in zvi-
to fasadno pločevino. Neuradno je 
škoda ocenjena na 300.000 evrov, 
nanašajoč se na škodo na objek-
tu, ni pa upoštevan izpad prihodka. 

RAČUNAJO, DA BO DOM ZGRAJEN 
V DVEH LETIH

»Upravni odbor društva se je od-
ločil, da postavimo nov Kocbekov 

dom na Korošici, kajti prevelika je 
pomembnost te visokogorske po-
stojanke na križišču poti s Koro-
ške, Štajerske in Kranjske. Določen 
je bil gradbeni odbor, ki bo prip-
ravil smernice za nadaljnje delo. 
Dom je bil zavarovan, a sredstva, 
ki jih bomo prejeli od zavaroval-
nice, ne bodo zadoščala za grad-
njo, ki bo odvisna od financ in vre-
mena, računam pa, da bo zgrajen v 
dveh letih,« je napovedal predse-
dnik PD Celje Matica Mirko Dober-
šek in dodal:

»Po medijskih objavah o požaru 
v Kocbekovem domu smo dožive-
li zelo širok odziv ljudi, društev in 

civilnih združenj, ki želijo pomaga-
ti, zato smo pri Abanki Celje odpr-
li poseben račun. S široko podpo-

ro in racionalno rabo denarja smo 
prepričani, da bomo uspeli.«

IS

DRUŽINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Eva Hrovat Kuhar: Izzivi 
sodobne vzgoje …

Diplomirana psihologinja, dru-
žinska in vedenjska terapevtka, ki 
je širši javnosti poznana predvsem 
kot priljubljena kolumnistka v re-
viji Zarji (nekdaj Jana), je napisa-
la priročnik za vse sodobne mla-
de starše. Številne uporabne nas-
vete je zbrala na podlagi lastnih in 
profesionalnih izkušenj, pri tem pa 
izpostavlja postavljanje meja, potr-
pežljivost za vzgojo in ljubezen do 
otrok.

V priročniku se avtorica posve-
ča predvsem vzgoji mlajših otrok, 
ključnim letom vzgoje, ko star-
ši postavljamo temelje. Kot pra-
vi avtorica knjige, čudežnega re-
cepta ni, a z ljubeznijo, potrpežlji-
vostjo in postavljanjem ustreznih 

meja, se lahko uspešno soočimo z 
vsemi kriznimi trenutki – od izpa-
dov trme do preizkušanja staršev-
ske avtoritete.
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Pred enim letom, 5. novembra, je moral priti ta črn dan,
ta dan gorja, ta dan solza ...

Bila si skrbna in vztrajna v življenju
in junaška v zadnjem trpljenju.

V SPOMIN
1981 - 2016

Mineva eno leto, odkar si naju zapustila
draga mamica in mami

Mihaela PLANOVŠEK

                           Bolečino
                     da se skriti, 
                  pa tudi solze 
              ni težko zatajiti,
                le druge mame 
                   nihče ne more 
                               več vrniti.

Hvala vsem, ki ji prižigate sveče, jo ohranjate 
v lepem spominu. 

Spomin je edini, ki ostane močan nad vsem, edini cvet, 
edini val, edina luč ...

Tvoja Mark in Uroš

Če me iščete,
me iščite v svojih srcih.
Če imam tam bivališče,
bom vedno pri vas.

ZAHVALA

Poslovil se je naš dragi stric in prijatelj

Milan IRMANČNIK
1927 - 2017

Za izrečena sožalja, za cvetje, sveče, darove, maše, besede tolažbe 
se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom in prijateljem. Hvala g. župni-
ku Davidu, duhovniku Ferdu, g. Grudniku za besede slovesa, pogrebni 
službi Morana, gasilcem, praporščakom in pevcem.

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Celo življenje si trpela, 
zdaj odšla si, kamor si želela.
V večni pokoj, v večni raj, 
nikdar ne bo te več nazaj.
Gor k Bogu, mi pa žalujemo ob grobu.

ZAHVALA

Nepričakovano je knjigo svojega življenja 
zaprla draga 

Darinka BREZNIK
iz Luč 

Hvala vsem, ki ste ji kakorkoli v življenju stali ob strani in ji pomaga-
li. Posebna zahvala pa vsem in vsakomur za njegov prispevek v govor-
jeni, napisani, zapeti, zaigrani besedi in v molitvi, s čimer ste doprines-
li k temu, da je bil njen odhod v večnost bolj dostojanstven. V mislih 
boš za vselej ostala z nami, ki smo te spoštovali in imeli radi.

Vnukinja Mihaela in Marinka z družinama
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KRATKA, A RESNICOLJUBNA ZGODOVINA SPUTNIKA 
Dr. Stanko Blatnik na predavanju na Rečici ob Savinji: »Za Spu-

tnikom 1 so Rusi pognali v vesolje Sputnik 2 in v njem prvo živo bitje 
z Zemlje, ki je prišlo v vesolje. To je bila psička Lajka. Z današnjo teh-
nologijo so prevedli njen lajež, tako da sedaj vemo, kaj je doživljala 
daleč od Zemlje. Prevod gre nekako takole: Hjev, hjev! Pardon, to je 
prevod v čivavščino. Tule je po slovensko: »Kje imam padalo za na-
zaj? Upam, da bom pristala kje na toplih Havajih, daleč stran od teh 
norih Rusov.« Ko je začela govoriti čez partijo, pa so izgubili signal. 
Mogoče so jo spustili na sprehod v vesolje brez vrvice ravno zato, da 
se ne bi mogla vrniti nazaj.«

KO TI ZA ŽUPO NI
Ko so v Mozirju po približno 97 letih domači gledališčniki ponov-

no uprizarjali Tolstojevo Moč teme, sta na odru blestela tudi Akim 
(Matej Koren) in lepa, že poročena Anisja (Jasna Skornšek). Le-ta 
se je ob krhkem možu ljubezensko zapletla s hlapcem, Akimovim si-
nom Nikito. Njegovemu razočaranemu očetu tako še postrežena žu-
pca ni več dišala. Nikita je zabredel v strasteh telesne ljubezni, de-
narju in alkoholni utehi, a se mu je na koncu kljub prevladi zla le obr-
nilo k želji po življenju.

MOČ TEME IN ŠTRIK
V drami Moč teme je poleg zlovešče teme in rdečih odtenkov ru-

skega podeželja prevladovala moč likov, ki so jih mozirski gledališč-
niki oživili s poudarkom na tragičnosti dogajanja. Ko je v zadnjem 
dejanju že docela zmanjkalo zraka v dvorani zaradi zla, ki je požira-
lo Nikito (Luko Pauliča, desno), ob grotesknih dejanjih v družini in 
na vasi, je posegel Mitrič (Stane Kranjc) in iz zanke pogube mlade-
ga obupanca izvlekel njegovo življenje. 

(Foto: MŠ)

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 45. številki SN

2017

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Križanka, Informacije

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazniki: od 
7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. ure, 
sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e 	 s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO
Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob sobo-
tah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tudi za dr-
žavne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so možni tudi 
zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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Petek,
3. november

ob 17.00. Kulturni dom Mozirje
Čarovniška predstava Cirkus hokus pokus 
s čarovnikom Samom Sebastianom

ob 18.00. Kulturni dom Bočna
Dan odprtih vrat Zapoj in zapleši z nami 
(KD Bočna)

Sobota,
4. november

ob 11.00. Hotel Plesnik, Logarska dolina
Dan odprtih vrat o Ayurvedi

ob 18.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Odbojkarska tekma – OK KLS Ljubno : Braslovče

ob 19.00. Kulturni dom Rečica ob Savinji
Koncert Aloha Elvis (Smooth Band)

ob 19.00.Športna dvorana Mozirje
Odbojkarska tekma – OK Mozirje : Benedikt

 Ponedeljek,
6. november

ob 9.00. Kulturni dom Mozirje
Zeliščarski pomenki in predstavitev izdelkov

ob 15.15. Vzletišče Pobrežje
Spominska prireditev ob reševanju posadke 
britanskega letala halifaks

Torek,
7. november

ob 8.00. Pri Domu kulture Nazarje
Pohod DU Nazarje k izviru Ljubije in Sv. Križ

ob 10.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka

ob 18.00. Galerija Mozirje
Predavanje Rajka Škariča Posledice stresa in 
pripravki za obvladovanje

Sreda,
8. november

ob 8.00. Trg na Rečici ob Savinji
Pohod DU Rečica ob Savinji proti Ojstremu vrhu

ob 9.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Izobraževalna delavnica v zvezi z novostmi pri 
poročanju podatkov v turizmu in obveznostjo 
vpisa v Register nastanitvenih obratov

ob 17.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Ura pravljic: Lahko noč

ob 18.00. Knjižnica Gornji Grad
Ura pravljic: Sovice ne morejo spati

Četrtek,
9. november

ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Lahko noč

ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Lutkovni abonma Lev in miška

ob 18.00. Knjižnica Nazarje
Ura pravljic: Sovice ne morejo spati

ob 19.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Skupina za žalujoče

ob 20.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Meditirajmo skupaj

Petek,
10. november

ob 19.00. Cerkev v Lučah
Koncert Akademskega pevskega zbora 
Tone Tomšič

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.      

◊	Naročila	in	montaža	vseh	TELEMACH		in	
TOTAL	TV	paketov!		gsm:	041/688-094.	

Miro Prašnikar s.p., Sp. Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti. 

◊	HIDRAVLIČNE	GIBLJIVE	CEVI
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za upora-
bo v kmetijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila ... 
Gsm 041/354-505.

SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6, 3332 Rečica ob Savinji.

◊	AVTOVLEKA	BIDER
Nudimo prevoze karamboliranih, pokvarjenih in izrablje-
nih vozil, traktorjev in kmetijskih strojev ter gradbene 
mehanizacije; gsm 041/689-504.

Bider Matej s.p. Nizka 2, 3332 Rečica ob Savinji.

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, odlične mesnate pasme 
za dopitanje ali zakol, Fišar; gsm 
041/619-372. 
Prodamo prašiče, težke od 100 
do 220 kg, možna dostava; gsm 
031/832-520.
Prodam brejo telico čb, 9 mesecev, 
1.200 eur; gsm 040/723-865.
Prodam bikca sivca, 120 kg; gsm 
031/326-501. 
Prodam bikca čb, starega 10 dni; 
gsm 031/805-832.
Prodam bikca limuzin, 130 kg; gsm 
031/759-955.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopita-
nje in teličke nad 100 kg, mesni tip; 
gsm 031/533-745.
Kupim telico ali kravo za zakol, plači-
lo takoj; gsm 031/832-520.

DRUGO – PRODAM
Prodam meso mladega bika, polovi-
co ali četrtino; gsm 031/894-510.
Prodam suha bukova drva, možen 
razrez z dostavo; gsm 041/755-508.
Šipek, zmlet, posušen za odličen čaj, 
prodam; tel. 85-35-115 ali 030/914-992.

Prodam platišča 14'' z zim. gumami 
in sama platišča 14''; gsm 070/324-
882.
Prodam rumeno korenje za juhe, za 
ozimnico; gsm 041/374-055.
Prodam suhe deske za ostrešje 20-
ka, 5,5 m3; gsm 041/793-571.
Prodam novo otroško posteljico 60 x 
120 cm, belo z novim jogijem in za-
ščitno prevleko; gsm 041/339-031.
Zimske gume na platiščih za fiat se-
dici ali suzuki SX4; gsm 041/324-
347.
Prodam krmni krompir, možna do-
stava, ugodno; gsm 031/865-456.

DRUGO – IŠČEM
Če ima kdo za podarit ali prodat gra-
mofonske plošče; tel. št. 58-45-458.

NEPREMIČNINE 
Ugodno prodam 87 m2 veliko stano-
vanje v Mozirju; gsm 030/284-699.
Trosobno stanovanje v  Gornjem Gra-
du ugodno prodam ali menjam za 
nepremičnino; gsm 041/444-769.

OSEBNI STIKI
Rad bi živel s punco, s temeljnimi 
vrlinani; gsm 031/807-376.

Naročniki Savinjskih novic imajo 
15% POPUST pri objavah zahval in čestitk.
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Oglasi
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Ljudje in dogodki, Oglasi


